
Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2024/11 Ple

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Caràcter de la sessió Ordinària

Tipus de convocatòria Primera

Data 26 de setembre de 2024

Durada Des de les 18.05 hores fins a les 20.30 hores

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Martí March Cerdà

Secretària Francisca M. Adrover Cànaves 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Càrrec Nom i Cognoms Assisteix

Batle-president Martí March Cerdà SÍ

Regidora María José Jiménez Escribano SÍ

Regidor Antoni Cànaves Capllonch SÍ

Regidora Maria Morro Cifre Sí

Regidora Catalina Carbonell Torres SÍ

Regidor Mateu Tugores Vives  – s’incorpora a les 19:14 hores  - SÍ

Regidora Joana Aina Campomar Orell SÍ

Regidora Stephanie Pozo Mcintyre Sí

Regidora Joana Xamena Cifre SÍ

Regidor Miquel Àngel Sureda Massanet SÍ

Regidor Bartomeu Cifre Ochogavia NO 
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ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Càrrec Nom i Cognoms Assisteix

Regidor Josep Marquet Cerdà SÍ

Regidor Mateu Soler Estrany  -s’incorpora a la sessió a les 19,14 hores- SÍ

Regidora Maite Vasallo Vilar SÍ

Regidor David Alonso García NO

Regidor Miguel Ángel Torres Luque  SÍ

Regidor Andrés Nevado Rodríguez SÍ

Secretària Francisca M. Adrover Cànaves SÍ

Interventor Alberto Valicourt Genzor SÍ

Excuses d’assistència presentades  

Càrrec Nom i Cognoms Motiu 

Regidor Bartomeu Cifre Ochogavia Justificat

Regidor David Alonso García Justificat

ORDRE DEL DIA 

A) PART RESOLUTIVA 

1.- Aprovació de les actes de les sessions anteriors 

2.-  Expedient  3318/2024.  Dictamen  per  a  l'aprovació,  si  procedeix,  de  la  resolució  de
discrepància formulada i d'aprovació de l'expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits
núm. 7-2024 

3.- Expedient 2330/2024. Proposta d'acord pel qual s'aprova el Compte General corresponent
a l'exercici 2023 

4.- Expedient 425/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de l’exercici de competència
distinta de les pròpies i de les atribuïdes per delegació: concessió de subvenció nominativa a
l’Associació Banda de Música de Pollença 
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5.-Expedient 2934/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la iniciació de l'expedient
de concessió de la condecoració "Creu al Mèrit Policial amb Distintiu Blanc" 

6.- Expedient 2909/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la iniciació de l'expedient
de concessió de la condecoració "Creu al Mèrit Policial amb Distintiu Verd" 

7.-  Expedient  2309/2024.  Proposta  d’acord,  si  procedeix,  de  resolució  d’al·legacions  i,  en
conseqüència,  aprovació  definitiva  del  Programa  de  gestió  ètica  de  colònies  felines  de
Pollença, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia 

8.-  Expedient  3205/2024.  Proposta  d'acord,  si  procedeix,  de  l'aprovació  de  les  bases
reguladores  per  a  la  concessió  de  subvencions  per  afavorir  el  consum als  comerços  del
municipi, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia 

9.- Expedient 3577/2024. Moció presentada pels grups municipals PSIB-PSOE i Més per instar
al Consell Insular de Mallorca a incloure la Residència de persones majors Santo Domingo de
Pollença a la xarxa pública de l’IMAS, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia  

10.- Propostes / Mocions d'urgència 

B) PART DE CONTROL I SEGUIMENT

1. Informació de Batlia

2. Dació de compte de resolucions de Batlia

3. Precs i preguntes

Tot seguit el batle-president, i una vegada verificat per la secretària que hi ha el quòrum le-
galment exigit per l’article 90 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de
les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF) per a la
constitució vàlida de l’òrgan, declara oberta la sessió.

A) PART RESOLUTIVA 

 1.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: unanimitat

El batle-president demana als reunits si qualque membre dels assistents ha de formular cap
observació als esborranys de les actes corresponents a la sessió ordinària de dia 25 de juliol
de 2024 i al de la sessió extraordinària de dia 3 de setembre de 2024.

No se’n formula cap, d’observació.

Se sotmet a votació l’aprovació de l’acta i n’esdevé el resultat següent: unanimitat (14).
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 2.- Expedient 3318/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la resolució de
discrepància formulada i d'aprovació de l'expedient de reconeixement extrajudicial de
crèdits núm. 7-2024

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 11, En contra: 0, Abstencions: 3

A continuació es dona lectura al  Dictamen emès per la Comissió Informativa Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA DE BATLIA

Vist que en aquest exercici 2024, consten en la Intervenció Municipal factures relatives a
serveis,  subministraments  corresponents  a  exercicis  anteriors  essent  impossible  la  seva
imputació pressupostària a l’exercici d’origen com a conseqüència de rebre i/o conformar la
factura en aquest  exercici;  en qualsevol  cas,  al  tractar-se de serveis  i  subministraments
efectivament prestats a l’Ajuntament, cal reconèixer les obligacions econòmiques i efectuar
el seu pagament amb la major brevetat possible.

L’article 60.2 del Reial Decret 500/1990, de 18 d’abril, que desenvolupa la llei 39/1988, de 28
de  desembre,  en  matèria  pressupostària,  estableix  que  es  competència  del  Ple  de
l’Ajuntament  el  reconeixement  extrajudicial  d’aquests  deutes  per  a  la  seva  aplicació  a
aplicacions del pressupost corrent.

El  pagament de les mateixes es realitzarà d’acord amb les disponibilitats  de Tresoreria,
tenint en tot cas preferència al tractar-se de serveis i subministraments prestats en exercicis
anteriors a l’any en curs.

Les factures les quals es proposen a aprovació, han estat conformades pels membres de la
Corporació.

Vista la provisió de Batlia de data 4 de setembre de 2024.

Vist que existeix crèdit adequat i suficient per fer front a aquesta despesa al nivell  de la
bossa de vinculació corresponent al pressupost de l’exercici 2024 de l’Ajuntament.

Per tot l’anterior, el Batle, el Sr. Martí X. March Cerdà, vists l’informe d’objecció efectuat per
part  d’Intervenció  dia 4 de setembre de 2024 formula al  Ple de l’Ajuntament  la  següent
proposta d’ACORD:

Primer.- Resoldre les discrepàncies formulades per part d’Intervenció dia 4 de setembre de
2024 pel qual es formula nota d’objecció per un import total de 4.274,24 euros.

Segon.- Aprovar  la  despesa  derivada  de  la  relació  de  factures  adjunta,  reconeixent
extrajudicialment el deute que de la mateixa es derivi per un import total pressupostari de
5.240,39 € amb càrrec a l’aplicació de l’estat de despeses del pressupost de l’exercici 2024
de l’Ajuntament de Pollença.
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RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL CRÈDITS 7-2024

Factura D. Factura Doc. Acred.
Nom 

tercer
Indicador

C.
Programa

C.
Econòmica

Import (Eur) Descripció
Núm. 

Document

2146 13/05/2024 B07717333
ANTONIO REUS

E HIJOS, S.L.
132 221043 801,66 18/07/2024

BOBINES
PAPER MANS,

TASSONS
POLICIA

763

2446 30/09/2023 B07920762
CAN

TORRANDELL,
S.L.

231 21504 362,84 08/07/2024

MATERIAL
DIVERS

RECOLLIDA
DEL MARROC

SET. 2023

12775

2448 30/11/2023 B07920762
CAN

TORRANDELL,
S.L.

171 220021 129,95 10/07/2024

1 MAQUINA
TALLA

BRANQUES
BAHCO PARCS

I JARDINS

12883

2662 10/06/2024 B07246077
CA'L BUSSO,

S.L.
132 21302 67,02 22/08/2024

4 ARMARIS
QUARTER,

COPIES
CLAUS

POLICIA 2023

1556

2662 10/06/2024 B07246077
CA'L BUSSO,

S.L.
151 63501 1.400,00 22/08/2024

4 ARMARIS
QUARTER,

COPIES
CLAUS

POLICIA 2023

1556

2813 22/06/2024 B07992357
TENDA XALOC,

SL
150 21311 1.567,72 03/09/2024

TREBALLS
MANTENIMENT

25 AACC
EDIFICIS

MUNICIPALS

77

3142 16/10/2023 B16545089
ALIVEBEACH

S.L.
912 226010 603,31 25/07/2024

DINAR
JUBILACIÓ

CAP POLICIA
J.MARTORELL

03/06/23

2023-17

3309 30/11/2023 B07007305 CAFE RICO, S.L. 2311 22105 184,14 20/08/2024
MANUTENCIO
RESIDENTS

NOV. 23
5094

3310 31/08/2023 B07007305 CAFE RICO, S.L. 2311 22105 123,75 20/08/2024
MANUTENCIO
RESIDENTS
AGOST 23

3732

TOTAL 5.240,39

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma part
d’aquesta acta,  degudament diligenciat  per la secretària de la corporació (minutatge de
00:02:00 a 00:06:16).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé
el resultat següent: deu (11) vots a favor dels grups municipals Partit Socialista de les Illes
Balears, Més  per  Pollença  i  Unió  Mollera  Pollencina  i  tres  (3)  abstencions  dels  grups
municipals Tots - El Pi i Partit Popular.

Atès el resultat de la votació es declara aprovat íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.
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 3.-  Expedient  2330/2024.  Proposta  d'acord  pel  qual  s'aprova  el  Compte  General
corresponent a l'exercici 2023

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 10, En contra: 0, Abstencions: 4

Seguidament es dona lectura al  Dictamen emès per  la  Comissió  Informativa Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA DE LA REGIDORA DELEGADA D’HISENDA I CONTRACTACIÓ

Finalitzat l’exercici pressupostari de 2023, Intervenció ha d’elaborar el compte general de
l’Ajuntament de Pollença.

El compte general ha de posar de manifest la gestió realitzada en els aspectes econòmic,
financer,  patrimonial  i  pressupostari  i  ha de contenir  el  conjunt  de documentació bàsica,
complementària i annexos.

Vist l’informe emès per part de l’Interventor en relació al Compte General de l’Ajuntament de
Pollença dia 17 de juny de 2024.

Els estats i comptes anuals de l’exercici pressupostari 2023 s’han sotmès a l’informe de la
Comissió Especial de Comptes en data 21 de juny de 2024, la qual n’ha emès un dictamen.

Exposat el compte general al públic en el Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 86 de data
29  de  juny  de  2024,  pel  període  reglamentari,  no  s’hi  han  formulat  reclamacions,
al·legacions ni observacions.

D’acord amb els articles 208 a 212 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, la Llei 20/2006, de 15 de
desembre, Municipal i de Règim Local de les Illes Balears, la Llei 4/2004, de 2 d'abril, de la
Sindicatura  de  Comptes  de  les  Illes  Balears,  la  Instrucció  de  comptabilitat  per  a
l’Administració  Local  i  altres  disposicions  concordants  en  relació  amb  la  tramitació  i  el
contingut.

Per  tot  l’anterior,  Catalina  Carbonell  Torres,  regidora  delegada d’Hisenda  i  Contractació,
proposa al Ple de la Corporació l’adopció del següent ACORD:

Primer.- Aprovar els comptes i estats que composen el Compte General corresponent a
l’exercici  2023 així  com els seus annexos i  justificants que comprenen la totalitat  de les
operacions pressupostàries, independents i auxiliars, patrimonials i de Tresoreria portades a
terme durant l'exercici de 2023 donant amb això compliment al previst en el Títol VI, Capítol
III, Secció 2ª, del Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, així com al previngut en la Instrucció
del  Model  Normal de Comptabilitat  Local,  aprovada per Ordre HAP/1781/2013 de 20 de
setembre, integrats per:

-Compte General de l’Ajuntament de Pollença

-Comptes Anuals de la Societat Mercantil E.M.S.E.R. 2002 S.L.U.
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Segon.-  Conforme al disposat en l'article 212.5 del Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de
març,  pel  qual  s'aprova  el  Text  Refós  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes  Locals
l’esmentat Compte General es rendirà a la Sindicatura de Comptes de les Illes Balears.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma part
d’aquesta acta,  degudament diligenciat  per la secretària de la corporació (minutatge de
00:06:20 a 00:15:03).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé
el resultat següent: deu (10) vots a favor dels grups municipals Partit Socialista de les Illes
Balears  i  Més per Pollença  i quatre (4) abstencions del grups municipal  Tots - El Pi, Unió
Mollera Pollencina i Partit Popular.

Atès el resultat de la votació es declara aprovat íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

 4.-  Expedient  425/2024.  Dictamen per a  l'aprovació,  si  procedeix,  de l’exercici  de
competència distinta de les pròpies i de les atribuïdes per delegació: concessió de
subvenció nominativa a l’Associació Banda de Música de Pollença

Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament es  dona  lectura  al  Dictamen  emès  per  la  Comissió  Informativa  Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA D’ACORD

Antecedents

1. El 23 de maig de 2024, els serveis tècnics de l’àrea d’Educació van elaborar una memòria
justificativa davant la necessitat de concessió d’una subvenció directa a l’Associació Banda
de Música de Pollença, consignada nominativament en el pressupost general municipal per
a l’exercici  2024 ,  amb l’objectiu  de promoure i  gestionar les relacions i  el  foment de la
formació musical des de l’Escola de Música de Pollença i la seva relació amb la Banda de
Música  una  vegada  justificat  el  seu  interès  públic  i  social,  tot  recordant  que  l’inici  dels
ensenyaments musicals i artístics al municipi van lligats al naixement de la Banda.

La  citada  memòria  descriu  l’acció  pública,  l’activitat  o  servei  que  es  pretén  prestar,  les
persones  a  les  quals  afectarà,  el  territori  i  en  general,  aquells  extrems  que  permeten
justificar que l’acció pública no coincideix amb una altra desenvolupada per l’administració
pública competent per la raó de la matèria (educació).

2. Mitjançant Provisió de batlia dictada l’11 de juliol  de 2024 s’ordenà l’emissió d’informe
sobre la Legislació aplicable i el procediment a seguir.

La Secretaria i la Intervenció municipals emeteren els informes previs en data 15 de juliol de
2024 i en data 16 de juliol de 2024, respectivament.
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3. En matèria d’educació, l’Ajuntament no té competències, més enllà del que l’article 25.2.n)
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local disposa respecte la
participació en la vigilància del compliment de l’escolaritat  obligatòria  i  cooperar amb les
Administracions  educatives  corresponents  en  l’obtenció  dels  solars  necessaris  per  a  la
construcció de nous centres docents, així com la conservació, manteniment i vigilància dels
edificis de titularitat municipal local destinats a centres públics d’educació infantil, d’educació
primària o d’educació especial. En la legislació de règim local o sectorial de la Comunitat
Autònoma,  la  Llei  20/2006,  de 15 de  desembre,  municipal  i  de  règim local  de les  Illes
Balears, tampoc atribueix expressament competència a les Entitats Locals sobre la matèria
plantejada.

4. L'article 7 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim Local classifica
les competències de les Entitats Locals en pròpies i les atribuïdes per delegació. Al seu torn,
l'apartat  4 d'aquest  precepte admet que es puguin  exercir  competències distintes de les
pròpies o atribuïdes per delegació “quan no es posi en risc la sostenibilitat  financera del
conjunt de la Hisenda municipal, d'acord amb els requeriments de la legislació d'estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera i no s'incorri en un supòsit d'execució simultània del
mateix servei públic amb una altra Administració Pública”.

Tractant-se  d'una  competència  que  no  és  pròpia  ni  atribuïda  per  delegació  a  aquesta
Administració  municipal,  l'article  7.4  només  admet  el  seu  exercici  per  aquest  municipi
sempre que es compleixin els requisits indicats.

5. El 27 de juliol de 2024, la Direcció General d’Estabilitat Pressupostària i Gestió Financera
Territorial  del  Ministeri  d’Hisenda  va  emetre  informe  preceptiu  i  vinculant,  de  caràcter
favorable, sobre la sostenibilitat financera de la competència.

6. El 6 de setembre de 2024 va tenir entrada a l’Ajuntament l’ofici de la directora general de
Relacions  Institucionals  de la  Conselleria  de Presidència  i  Administracions  Públiques  de
tramesa dels informes preceptius i vinculants, de caràcter favorable, emesos per la Direcció
General de Planificació i  Gestió Educatives de data 27 d’agost de 2024 i per la Direcció
General de Cultura de la Conselleria de Turisme, Cultura i Esports de data 6 d’agost de
2024, en els quals s'assenyala la inexistència de duplicitats,  respectivament (2024-E-RC-
5355).

Fonaments de dret

1. Els articles 7.4 i 22.2 f) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim
local.

2.  El Decret  llei  2/2014,  de 21 de novembre,  de mesures urgents per aplicar  a les Illes
Balears  la  Llei  27/2013,  de  27  de  desembre,  de  racionalització  i  sostenibilitat  de
l’Administració Local (BOIB núm. 160/2014, de 22 de novembre).

Per tot això, propòs al Ple que adopti el següent

ACORD
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Únic.- Exercir  l’activitat  o  servei  de  concessió  d’una  subvenció  econòmica  directa  a
l’Associació  Banda  de  Música  de  Pollença,  consignada  nominativament  en  el  vigent
pressupost general municipal 2024, a través de l’àrea d’Educació en congruència amb la
classificació  funcional  i  econòmica  del  corresponent  crèdit  pressupostari,  gestionant-se
directament  per  aquesta  Entitat  local  com competència  distinta  de  les  pròpies  i  de  les
atribuïdes per delegació, resultant acreditat que no es posa en risc la sostenibilitat financera
del  conjunt  de  la  Hisenda  municipal,  d’acord  amb  els  requeriments  de  la  legislació
d’estabilitat  pressupostària  i  sostenibilitat  financera,  i  que  no  s’incorre  en  un  supòsit
d’execució simultània del mateix servei públic amb altra Administració Pública, realitzant el
seu exercici en tot cas en els termes previstos en la legislació de l’Estat i de la Comunitat
Autònoma.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge de
00:15:08 a 00:22:20).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (14).

Atès el resultat de la votació es declara aprovat íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

 5.- Expedient 2934/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la iniciació de
l'expedient  de concessió  de  la  condecoració  "Creu al  Mèrit  Policial  amb Distintiu
Blanc"

Favorable
Tipus de votació: Ordinària 
 Unanimitat

Seguidament es  dona  lectura  al  Dictamen  emès  per  la  Comissió  Informativa  Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA D’ACORD

Vist que el capítol V del títol VIII del Decret 40/2019, de 24 de maig, pel qual s’aprova el
Reglament  marc  de  coordinació  de  les  policies  locals  de  les  Illes  Balears  regula  les
característiques, tipologia i procediments de concessió de premis i condecoracions (BOIB
núm. 70/2019, de 25 de maig).

Per tal de reconèixer i premiar públicament l’actuació dels policies locals de la comunitat
autònoma de les Illes Balears, es crea, entre d’altres, la següent condecoració: «Creu al
Mèrit Policial amb Distintiu Blanc» de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears (article
128.1 d) del Reglament marc).

L’article  132  d’aquest  Reglament  especifica  que  la  «Creu  al  Mèrit  Policial  amb Distintiu
Blanc» es lliura als membres de la policia local, sigui quina sigui la seva categoria, quan
compleixen trenta anys de servei en qualsevol cos de la policia local, en situació de servei
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actiu  o  en  situació  de  serveis  especials,  que  hagin  tingut  una  trajectòria  professional
destacada  i  que  no  tinguin  expedients  disciplinaris  en  curs  o  sancions  disciplinàries
pendents de cancel·lar en el seu expedient personal.

El 25 de juliol de 2024 l’inspector – Cap de la Policia Local de Pollença emeté un informe en
relació a la proposta de sol·licitud de concessió de la «Creu al Mèrit Policial amb Distintiu
Blanc» als membres de la Policia Local de Pollença que relaciona nominalment mitjançant
annex.

En data de 16 d’agost de 2024 s’ha emès informe del departament de Personal respecte els
serveis prestats, i la inexistència d’expedients disciplinaris.

De  conformitat  amb  l’article  137  del  citat  Reglament,  en  el  cas  de  la  concessió  de  la
condecoració enunciada en la lletra d) de l’article 128.1, el procediment s’inicia per mitjà
d’una  proposta  efectuada  pel  Ple  de  l’Ajuntament  en  què  presten  serveis  els  agents
proposats.

Per tot això, propòs al Ple que adopti el següent

ACORD

Primer.- Elevar a la conselleria de Presidència i Administracions Públiques, competent en
matèria  de  coordinació  de  les  policies  locals,  la  proposta  d’iniciació  de  l’expedient  de
concessió de la condecoració de la «Creu al Mèrit Policial amb Distintiu Blanc» al membre
de la Policia Local de Pollença que a continuació es relaciona:

- Pedro Cardell Cànaves

Segon.- Donar  trasllat  del  present  Acord  a  la  Direcció  General  d’Emergències  i  Interior,
adjuntant l’informe emès per l’inspector – cap de la Policia Local de Pollença el 25 de juliol de
2024, de conformitat amb el disposat a l’article 137.2 Reglament marc de coordinació de les
policies locals de les Illes Balears.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge de
00:22:24 a 00:27:20).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (14).

Atès el resultat de la votació es declara aprovada íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

 6.- Expedient 2909/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la iniciació de
l'expedient  de concessió  de  la  condecoració  "Creu al  Mèrit  Policial  amb Distintiu
Verd"

 Favorable Tipus de votació: unanimitat
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Seguidament es  dona  lectura  al  Dictamen  emès  per  la  Comissió  Informativa  Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA D’ACORD

Vist que el capítol V del títol VIII del Decret 40/2019, de 24 de maig, pel qual s’aprova el
Reglament  marc  de  coordinació  de  les  policies  locals  de  les  Illes  Balears  regula  les
característiques, tipologia i procediments de concessió de premis i condecoracions (BOIB
núm. 70/2019, de 25 de maig).

Per tal de reconèixer i premiar públicament l’actuació dels policies locals de la comunitat
autònoma de les Illes Balears, es crea, entre d’altres, la següent condecoració: «Creu al
Mèrit  Policial  amb Distintiu  Verd» de la Comunitat  Autònoma de les Illes Balears (article
128.1 c) del Reglament marc).

L’article  131  d’aquest  Reglament  especifica  que  la  «Creu  al  Mèrit  Policial  amb Distintiu
Verd» es lliura als membres de la policia local, sigui quina sigui la seva categoria, quan es
dóna alguna de les circumstàncies següents:

1. Dirigir  o  executar  amb  èxit  un  servei  en  què  per  la  dificultat  o  importància
extraordinàries s’evidenciïn qualitats professionals o cíviques rellevants.

2. Excedir-se  amb  notorietat  i  perseverança  en  el  compliment  dels  deures  del  seu
càrrec, la qual cosa constitueixi una conducta exemplar.

3. Realitzar una tasca prolongada en el temps en el camí de la dignificació, el prestigi i
el  reconeixement  públic  de  les  policies  locals,  així  com  la  missió  de  defensa,
promoció i protecció dels drets i les llibertats públiques.

4. Dur a terme projectes o treballs professionals o científics rellevants que prestigiïn la
institució a la qual pertany dins el marc de les competències i funcions de les policies
locals de les Illes Balears.

El 25 de juliol de 2024 l’inspector – cap de la Policia Local de Pollença emeté un informe en
relació a la proposta de sol·licitud de concessió de la «Creu al Mèrit Policial amb Distintiu
Verd» al  membre de la  Policia  Local  de Pollença que relaciona nominalment  mitjançant
annex.

De  conformitat  amb  l’article  137  del  citat  Reglament,  en  el  cas  de  la  concessió  de  la
condecoració enunciada en la lletra c) de l’article 128.1, el procediment s’inicia per mitjà
d’una  proposta  efectuada  pel  Ple  de  l’Ajuntament  en  què  presten  serveis  els  agents
proposats.

Per tot això, propòs al Ple que adopti el següent

ACORD

Primer.- Elevar a la conselleria de Presidència i Administracions Públiques, competent en
matèria  de  coordinació  de  les  policies  locals,  la  proposta  d’iniciació  de  l’expedient  de
concessió de la condecoració de la «Creu al Mèrit Policial amb Distintiu Verd» al membre de
la Policia Local de Pollença que a continuació es relaciona:

11

ACTA

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

D
KD

29
7L

ZR
C

K6
XG

44
6Z

Q
N

SS
XC

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

jp
ol

le
nc

a.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
1 

de
 4

8 



- Bernat Seguí Cànaves

Segon.- Donar  trasllat  del  present  Acord a la  Direcció  General  d’Emergències  i  Interior,
adjuntant l’informe emès per l’inspector – Cap de la Policia Local de Pollença el 25 de juliol
de 2024, de conformitat amb el disposat a l’article 137.2 Reglament marc de coordinació de
les policies locals de les Illes Balears.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge de
00:27:25 a 00:31:10).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (14).

Atès el resultat de la votació es declara aprovada íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

 7.- Expedient 2309/2024. Proposta d’acord, si procedeix, de resolució d’al·legacions i,
en  conseqüència,  aprovació  definitiva  del  Programa  de  gestió  ètica  de  colònies
felines de Pollença, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia

Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament  per  part  de  la  Batlia,  es  sotmet  a  ratificació  del  Ple  la  inclusió  d’aquest
assumpte a l’ordre del dia, que acompanya a la convocatòria de la present sessió ordinària,
d’acord amb el que disposa l’article 82.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF). 

A continuació se sotmet a votació la seva inclusió i n’esdevé el resultat següent: unanimitat
(14).

Atès  el  resultat  de  la  votació  es  declara  ratificada  la  inclusió  d’aquest  assumpte,  que
acompanya la convocatòria, a l’ordre del dia.

Tot seguit,  es dóna lectura a la Proposta, que transcrita literalment diu: 

«PROPOSTA D’ACORD

Fets

1. De conformitat amb l’article 39 de la Llei 7/2023, de 28 de març, de protecció dels drets i
el  benestar  dels  animals,  en  absència  d’altra  previsió  en  la  legislació  autonòmica,  i
respectant l’àmbit establert en la legislació vigent, correspon a les entitats locals la gestió
dels moixos comunitaris pel que, a dit efecte, hauran de desenvolupar programes de gestió
de colònies felines.

2. En aquest sentit, l’àrea de Medi Ambient va presentar la proposta en la qual argumentava
la necessitat de tramitar el procediment per aprovar el Programa de gestió ètica de colònies
felines del municipi de Pollença, una vegada elaborat i redactat l’esmentat Programa .
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3. El Ple, en sessió de  data 25 de  juliol de 2024, va aprovar inicialment el Programa de
gestió ètica de colònies felines disposant, alhora, l’obertura d’un període d’informació pública
conforme l’article 83 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre del procediment administratiu comú de
les administracions públiques, transcorregut des del 9 d’agost al 6 de setembre de 2024
d’acord amb l’anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 104/2024, de 8
d’agost.

4. Durant aquest termini, han estat presentades al·legacions i observacions tal com consta
en el certificat de Secretaria expedit a dit efecte.

5. Desprès de l’estudi de les mateixes, el 17 de setembre els serveis tècnics de l’àrea de
Medi Ambient, han emès un informe sobre al·legacions i observacions presentades dins el
termini establert.

Fonaments de dret

1. L’article 39 de la Llei 7/2023, de 28 de març, de protecció dels drets i el benestar dels
animals, estableix que correspon a les entitats locals la gestió dels moixos comunitaris, als
efectes dels quals hauran de desenvolupar programes o plans de gestió de colònies felines.

2. La Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local.

3. La Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears.

4. La Llei  1/1992, de 8 d’abril,  de protecció dels animals que vien en l’entorn humà i  el
Decret 56/1994, de 13 de maig, pel que s’aprova el Reglament per al desenvolupament i
aplicació.

5. Els criteris tècnics i recomanacions sanitàries, ambientals i de benestar animal de gestió
de colònies felines redactats el maig de 2017 per la Direcció General d’Espais Naturals i
Biodiversitat del Govern de les Illes Balears.

6.  L’article  18  de  l’ordenança  municipal  d’animals  domèstics  (Butlletí  Oficial  de  les  Illes
Balears núm. 82/2013, de 8 de juny).

Per tot això, propòs al Ple que adopti el següent

ACORD

Primer.- Desestimar, pels motius expressats en l’informe dels serveis tècnics de data 17 de
setembre de 2024 el qual forma part integrant del present Acord, les següents al·legacions:

Data presentació Registre d’Entrada Persona interessada NIF

29/08/2024
RGE 2020/7098, de 8

d’octubre
Antoni March Vigueret 43****48M

Al·legacions (extracte):
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- La documentació publicada no recull els antecedents del treball i els esforços econòmics
duits  a  terme en  el  termini  2007-2024,  temps  en  el  que  ja  ha  existit  un  sistema CER
respecte als moixos

- En el diagnòstic es determina que existeixen 1737 individus, i que podrien ser molts més,
però no es concreta el percentatge de castració existent.

- Tampoc consta cap tipus de previsió econòmica ni logística respecte a la implementació
d’allò establert a la Llei; la discrecionalitat de la disposició pressupostària no pot, en cap
cas, condicionar el benestar animal ni el desplegament del Pla.

- El Pla suposa necessàriament una alimentació d’animals no castrats, i per tant, un foment
de la  reproducció descontrolada dels  animals de la  colònia,  fet  contra el  que es pretén
actuar.

- Si l’Ajuntament disposés d’un espai habilitat on poder dur tots els animals, separats per
mascles i femelles, i mantenir-los en condicions adequades fins al final de la seva vida,
retiraria efectivament els animals existents a tots els punts de contenidors, especialment en
rústic,  a  més  de  totes  aquelles  colònies  irregulars  existents,  que  no  compleixen  la
prescripció legal d’haver d’estar a més de 200 metres de l’entorn natural.

Motius desestimació:

- L’Ajuntament reconeix l’existència d’esforços anteriors en matèria de gestió de les colònies
de moixos, incloent el sistema CER (Captura, Esterilització i Retorn). No obstant això, la
normativa no obliga a la inclusió exhaustiva d’antecedents històrics per a l’adopció de noves
polítiques.  Aquest  nou pla es fonamenta en un diagnòstic actualitzat  per respondre a la
realitat vigent, independent dels esforços passats. Els antecedents són coneguts i formen
part  del  procés global  de gestió  del  municipi,  però  no  són  essencials  per  justificar  les
mesures del nou pla.

- El diagnòstic s’ha realitzat en base a les dades disponibles i sobre una estimació que
permet al municipi actuar de forma eficaç. La concreció exacta del percentatge de castració
no és indispensable per a la validesa del pla, ja que el propòsit de les mesures adoptades
és, precisament, millorar la gestió de la castració i control de les colònies. A més, el pla té
una naturalesa dinàmica, i contempla mesures que permetran obtenir dades més precises
durant la seva execució, ajustant-se contínuament a les necessitats detectades. Un dels
objectius de l’elaboració d’aquest pla és poder tenir un control més exhaustius sobre les
colònies felines, no només a nivell d’exemplars castrats, sinó a tots els àmbits que infereixin
en la pròpia gestió de les colònies.

- El Pla ha estat dissenyat amb la previsió que les actuacions es vagin implementant de
forma gradual, atenent els recursos econòmics disponibles en cada exercici pressupostari.
La previsió econòmica específica es determinarà conforme a les dotacions que l’Ajuntament
pugui assignar anualment, d’acord amb la normativa de gestió pressupostària municipal. En
cap cas es tracta d’una discrecionalitat  que afecti negativament el benestar animal,  sinó
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d’una planificació responsable i ajustada a la realitat dels recursos disponibles.

- El sistema CER, que es fonamenta en la Captura, Esterilització i Retorn, és un mètode
científicament avalat per al control de la població felina. Tot i que el procés de castració és
progressiu, el pla garanteix que el nombre d’animals no castrats es reduirà significativament
a  mesura  que  s’implementin  les  accions  previstes.  Alimentar  els  animals  en  colònies
controlades no fomenta la reproducció descontrolada, sinó que facilita el seguiment i la seva
castració en el marc del sistema CER.

- La creació d’un espai d’aquestes característiques és actualment inassumible des d’un punt
de vista logístic, econòmic i de gestió a curt termini. S’entèn que el sistema CER és una
solució eficaç i sostenible, i ha demostrat ser més viable que la retirada massiva d’animals i
el seu manteniment en instal·lacions municipals.  A més, la normativa actual no obliga a
establir  espais d’aquesta naturalesa, sinó a fomentar el control de les colònies existents
mitjançant mètodes com el CER. Així, el pla compleix amb els requisits legals de gestió i
control,  especialment  en zones de protecció  ambiental,  assegurant  que les  colònies  es
mantinguin  dins  els  límits permesos.  Aquest  pla és un punt  de partida,  d’entre d’altres,
accions per millorar i establir espais amb unes condicions adequades per la vida dels felins.

Segon.- Estimar pels  motius expressats en l’informe dels  serveis tècnics de data 17 de
setembre de 2024 el qual forma part integrant del present Acord, les següents al·legacions i,
en conseqüència, introduir en el contingut del text del Programa de gestió ètica de colònies
felines del municipi de Pollença, les modificacions indicades en aquest informe:

Data presentació Registre d’Entrada Persona interessada NIF

29/08/2024 RGE 2020/7098, de 8 d’octubre Antoni March Vigueret 43****48M

Al·legacions (extracte):

-  El  programa no preveu la forma de donar compliment a un requeriment normatiu clar
respecte el registre i xipatge de tots els animals de colònies i, per tant, es requereix el seu
replanteig fonamental.

Motius estimació:

-  Aquesta  al·legació  ha  de  ser  estimada  parcialment,  ja  que  efectivament  existeix  una
obligació normativa en relació amb el registre i xipatge dels animals de colònies felines. Tot i
que el pla inclou mesures per al control i gestió de les colònies, s’admet que no es concreta
suficientment la forma de donar compliment a aquest requisit legal específic.

Modificacions a introduir en el punt 6.2.2 Identificació:
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Allà  on diu:  Es recomana la  identificació  dels  gats  de cada colònia  amb microxip,  que
s’implantarà en el moment de l’esterilització. 

Ha  de  dir:  És  obligació  la  identificació  dels  gats  de  cada  colònia  amb  microxip,  que
s’implantarà en el moment de l’esterilització.

Tercer.- Aprovar  definitivament,  amb  la  modificacions  resultants  de  les  al·legacions
estimades i de l’informe emès pels Serveis Tècnics de l’àrea de Medi Ambient, el Programa
de gestió ètica de colònies felines del municipi de Pollença.

Quart.- Publicar el present Acord i el text íntegre del Programa de gestió ètica de colònies
felines del municipi de Pollença en el portal de transparència, en compliment del disposat a
l’article 6 de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació
pública i bon govern, als efectes pertinents.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge de
00:31:17 a 00:43:16).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació la Proposta i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (14).

Atès el resultat de la votació es declara aprovada íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

8.- Expedient 3205/2024. Proposta d'acord, si procedeix, de l'aprovació de les Bases
reguladores per a la concessió de subvencions per afavorir el consum als comerços
del municipi, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia

Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament  per  part  de  la  Batlia,  es  sotmet  a  ratificació  del  Ple  la  inclusió  d’aquest
assumpte a l’ordre del dia, que acompanya a la convocatòria de la present sessió ordinària,
d’acord amb el que disposa l’article 82.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF). 

A continuació se sotmet a votació la seva inclusió i n’esdevé el resultat següent: unanimitat
(14).

Atès  el  resultat  de  la  votació  es  declara  ratificada  la  inclusió  d’aquest  assumpte,  que
acompanya la convocatòria, a l’ordre del dia.

Tot seguit,  es dóna lectura a la Proposta, que transcrita literalment diu: 

«PROPOSTA DEL REGIDOR DELEGAT DE COMERÇ
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Amb l´objectiu d’estimular el comerç local per tal de desenvolupar una mesura d’incentiu i
afavorir el consum als petits comerços locals. El petit comerç, és un sector vulnerable i, es
pretén donar un impuls al teixit empresarial del municipi.

Vist  que les  bases pretenen incentivar  l´increment  del  consum local  i  té  com a objectiu
injectar recursos en la economia local i promoure el consum dels ciutadans als establiments
del municipi.

Atès  que  el  procediment  que  s´ha  de  seguir  per  atorgar  subvencions  és  en  règim  de
concurrència directe, sempre i quan els establiments reunesquin els requisits de les bases.

Atesa la necessitat d’aprovació plenària amb caràcter previ a l´atorgament de la subvenció
de les Bases reguladores de la concessió de conformitat amb els articles 9 i 17 de la Llei
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.

Atès que els  regles que han de regir  la  convocatòria  s´han de contenir  en unes bases
específiques.

Vistes les bases reguladores per concedir subvencions als petits comerços del municipi.

Vista la provisió d’inici de data 16/09/2024.

Vist  l´informe emès  per  l’Interventor  el  17  de  setembre  de  2024,  el  regidor  delegat  de
Comerç, el Sr Antoni Canàves Capllonch formula al Ple de l´Ajuntament la següent proposta
d’ACORD:

Primer.- Aprovar les Bases reguladores per concedir subvencions per afavorir el consum als
petits comerços del municipi.

Segon.-  Autoritzar  una  despesa  per  import  de  30,000  euros  amb  càrrec  a  l´aplicació
pressupostària 431/48939 del vigent pressupost de l´exercici 2024.

Tercer.- Ordenar la publicació de les Bases específiques en el Butlletí Oficial de les Illes
Balears,  a  la  Base de Dades Nacional  de Subvencions,  al  tauler  d’anuncis  i  al  web de
l’Ajuntament.»

Annex Bases reguladores per a la concessió de bons de compra per a la promoció i
reactivació del comerç local 

Preàmbul 
L’ Ajuntament de Pollença, conscient de la importància del comerç de proximitat, de l'activitat
que generen aquestes petites empreses i de les famílies que d'aquestes en depenen ha
decidit posar en marxa aquest programa de bons de consum. 
Es desenvolupen les presents bases per  posar  en marxa una nova campanya de Bons
Pollença,  com  a  mesura  d'incentiu  i  estímul,  mitjançant  l'emissió  de  bons  de  compra
finançats  per  l'Ajuntament  de  Pollença  que  posarà  a  disposició  de  la  ciutadania,  amb
l'objecte de poder-los emprar als establiments comercials adherits al programa .
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1.- OBJECTE I FINALITAT
L'objecte  i  finalitat  d'aquestes  bases  és  regular  el  procediment  i  condicions  per  a
l'atorgament de subvencions, en règim de concessió directa per raó d'interès públic, social,
econòmic o humanitari,  o altres de degudament justificades que dificultin la convocatòria
pública, als establiments del terme municipal de Pollença. 
L'objectiu  és  posar  en  marxa  una  campanya  de  bons  de  compra  per  als  ciutadans  i
ciutadanes  del  municipi,  que  es  podran  emprar  als  establiments  que  s'adhereixin  a  la
campanya, per aconseguir fomentar l'impuls de petites i mitjanes empreses. 
En  definitiva  es  pretén  fomentar  el  desenvolupament  econòmic  local  del  municipi  de
Pollença, d'acord amb les competències atribuïdes a l'art. 29.1.t) de la Llei 20/2006, de 15
de  desembre,  municipal  i  de  règim  local  de  les  Illes  Balears,  per  tal  d'augmentar  la
productivitat i competitivitat dels comerços 

2.- PUBLICACIÓ, PUBLICITAT I TRANSPARÈNCIA 
A l'efecte de donar compliment a les obligacions de publicitat i transparència que estableix la
Llei  19/2013,  de 9  de  desembre,  de transparència,  accés  a  la  informació  pública  i  bon
govern, les bases reguladores i la convocatòria es publicaran en el Butlletí Oficial de les llles
Balears (d'ara endavant BOIB), en la pàgina web de l'Ajuntament de Pollença i a la Base de
Dades Nacional de Subvencions (BDNS). 

3.- NATURALESA DE LA SUBVENCIÓ 
Les subvencions d'aquesta convocatòria són de caràcter voluntari i excepcional. Tenen la
consideració de subvencions a fons perdut revocables i reintegrables en qualsevol moment
per les causes previstes a la Llei o en aquestes bases. No generen cap dret a l'obtenció
d'altres subvencions en anys posteriors i no es poden al·legar com a precedent. 
Així  mateix,  són compatibles amb altres ajuts o subvencions que pugui rebre la persona
beneficiària per al mateix concepte, sempre que l'import de les ajudes no sigui, de forma
aïllada o en concurrència amb ajudes d'altres administracions, superior al 100 % del cost de
l'actuació objecte de la subvenció. 

4.- CRÈDIT PRESSUPOSTARI 
Per  aquesta  finalitat  existeix  crèdit  adequat  al  Pressupost  general  de  l’Ajuntament  de
Pollença de l’exercici 2024, a l’aplicació pressupostària 431/48939 per un import de 30.000
euros.

5.- BENEFICIARIS: DIRECTES I INDIRECTES
5.1 Directes: Persones físiques i empreses beneficiàries
Es poden beneficiar d'aquestes ajudes les persones físiques donades d'alta d’autònoms i els
comerços, petites empreses i establiments, sigui qualsevol la seva forma jurídica, vàlidament
constituïdes  en  el  moment  de  presentació  de  la  sol·licitud,  que  compleixin  els  requisits
següents: 
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1. Els comerços, petites empreses o establiments amb local obert al públic al municipi de
Pollença enquadrats en els epígrafs que figuren a l'annex 3 d'aquestes bases.
2. Haver tingut activitat  comercial  amb obertura al  públic al  manco algun dels mesos
entre l ´1 de novembre de 2023 i el 29 de febrer de 2024.
5.2 Indirectes: Residents del municipi de Pollença 
S'entenen com a beneficiaris  indirectes  les  persones físiques,  a partir  de 16 anys,  amb
residencia al terme municipal de Pollença, que accedeixin als bons segons els mitjans i les
vies establertes per aquest efecte, als establiments adherits a la campanya. 

6.- REQUISITS DELS BENEFICIARIS 
6.1 Directes:
Els requisits dels establiments adherits son: 

a) Tenir un establiment obert al públic al municipi de Pollença.
b) Tenir la consideració d'autònom o, en cas d'empreses, estar donat d'alta en el cens
empresarial com a microempresa i/o petita i mitjana empresa (definida en aquesta
convocatòria  com  aquella  amb  una  plantilla  contractada  de  20  treballadors  o
treballadores com a màxim per a cada entitat i amb una facturació anual inferior a
1.000.000,00 €) 
c)  Figurar  d'alta  a  l'Impost  d'Activitats  Econòmiques  i  la  seva  activitat  ha  d'estar
inclosa en algun dels epígrafs de l'impost d'activitats econòmiques que s'enumeren a
l'annex 3.
d)  Disposar  de títol  habilitant  municipal  per  exercir  l'activitat  (llicència  d'obertura  i
funcionament,  declaració  responsable  d'inici  i  exercici  d'activitat,  expedit  per
l'Ajuntament de Pollença, o similar).
e) Trobar-se al corrent de les obligacions tributàries, amb la Seguretat Social i amb
l'Ajuntament, així com estar al corrent en el pagament d'obligacions per reintegrament
de subvencions públiques. 
f)  No estar en cap de les circumstàncies que li  impedeixin adquirir  la condició de
persona beneficiària de l'ajuda econòmica, que estableix l'art. 13 de la Llei 38/2003,
de 17 de novembre, general de subvencions 
g) Haver tingut activitat comercial amb obertura al públic al manco, algun dels mesos
de menor activitat turística, de l´1 de novembre de 2023 a 29 de febrer de 2024. 

En el cas de que la persona física o jurídica sigui titular de més d'un centre de treball o
establiment, es podran adherir a la subvenció un màxim dos establiments 
En  el  supòsit  que  hi  hagués  algun  incompliment  o  falta  de  veracitat  en  quan  a  la

documentació per part dels establiments adherits, l'Ajuntament de Pollença podrà cancel·lar
l'adhesió dels mateixos al programa de bons de compra de Pollença, i aplicar les mesures
derivades de l'incompliment a què pugui donar lloc. 

6.2 Indirectes: residents de Pollença.
Els requisits per obtenir un bo de compra de les persones físiques són: 

a) Estar empadronat al municipi de Pollença. 
b) Ser major de 16 anys.
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Aquests dos requisits s'han de complir en la data establerta en la convocatòria. 

7.- SISTEMA DE FUNCIONAMENT I OPERATIVA 
La  totalitat  dels  tràmits  d'adhesió  i  formalització  i  tota  l'operativa  d'emissió,  obtenció
aplicació, bescanvi, compensació i verificació dels bons de compra es gestionaran a través
d'una plataforma tecnològica i de les aplicacions informàtiques específiques per assegurar
una correcta operativa del funcionament del programa de bons de compra. 
Els bons es repartiran de forma igualitària entre cada un dels establiments adherits a la
convocatòria, de manera que tots disposaran del mateix número de bons. Cada persona pot
obtenir  un  màxim  de  dos  bons  per  valor  de  15  euros  cada  un  per  consumir  en  els
establiments del municipi de Pollença adherits a la campanya fins a exhaurir la quantitat
aprovada per atendre aquesta subvenció. 
Per poder beneficiar-se dels bons de compra de 15 euros, l'usuari haurà de fer una compra
mínima de 30 euros, per a cada bo, a l'establiment escollit. Els bons de compra s'hauran de
consumir durant el període que indiqui la convocatòria. 
En el moment del bescanvi del bons de compra, la persona compradora ha de mostrar el
seu DNI  al  comerciant  perquè aquest  pugui  comprovar  la  informació relativa als  bons a
utilitzar.
L'establiment,  quan  una  persona  compradora  faci  ús  del  bo  de  compra,  ha  introduir
l'identificador que s'hagi establert per a la gestió dels bons de compra. 

8.- TERMINI I FORMA DE PRESENTACIÓ DE LES SOL·LICITUDS DE LES ENTITATS
8.1.- El termini per la presentació de sol·licituds serà l'establert a la convocatòria, a contar
des de l'endemà de la publicació de la convocatòria al BOIB. 
Els  models  normalitzats,  així  com  les  bases  i  la  resta  de  documentació  associada  a
l'expedient, estarà disponible en la pàgina web de l'Ajuntament de Pollença 
8.2.- Les persones jurídiques tindran l'obligació de presentar telemàticament la sol·licitud,
segons el  que determina l'article  14.2 de la  Llei  39/2015,  d'1 d'octubre,  de Procediment
Administratiu Comú de les Administracions Públiques. 

9- SOL·LICITUD I DOCUMENTACIÓ 
9.1.- El model de sol·licitud és obligatori i no s'admeten altres models de presentació 
Aquesta sol·licitud (annex 1) inclou: 

• El nom comercial i la localització de l'establiment
• Declaració  i  autorització  perquè  l'Ajuntament  de  Pollença  acrediti  i  verifiqui  les

circumstàncies  d'estar  al  corrent  de  les  obligacions  tributàries,  amb  la  seguretat
social i amb l'ajuntament de Pollença.

• Que la persona física o jurídica es titular d'un establiment obert al públic al municipi
de Pollença.

• Que figura d'alta a l'Impost d'Activitats Econòmiques 
• Que es troba al corrent de les obligacions tributàries, amb la Seguretat Social i amb

l'Ajuntament,  així  com  estar  al  corrent  en  el  pagament  d'obligacions  per
reintegrament de subvencions públiques. 
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• Que té la condició de petita empresa, definida en aquestes bases com a aquella amb
una plantilla de màxim 20 treballadors i/o treballadores i amb una facturació anual
inferior a 1.000.000 d'euros. 

• Que disposa del títol habilitant municipal per exercir l'activitat (llicència d'obertura i
funcionament,  declaració  responsable  d'inici  i  exercici  d'activitat,  expedit  per
l'Ajuntament de Pollença, o similar). 

• Que l'establiment ha tingut activitat comercial amb obertura al públic al manco algun
dels mesos de menor activitat turística, entre l´1 de novembre de 2023 fina al 29 de
febrer de 2024, i que aportarà la documentació oportuna per a la comprovació prèvia
sol·licitud de l'Ajuntament. 

9.2.- La sol·licitud s'ha de presentar amb la següent documentació: 
a) Persones físiques: còpia del DNI o NIE, per les dues cares. Si és una persona
jurídica: còpia del CIF i còpia del DNI o NIE de la persona que signa la sol·licitud. 
b)  Quant s'actuï  mitjançant  un representant,  s'haurà d'aportar  qualsevol  document
admès en dret que acrediti la representació. 
c) Certificat de situació en el cens d'activitats econòmiques de l'Agència Estatal de
l'Administració Tributària (AEAT) on s'acrediti l'epígraf del cens tributari o registre de
l'IAE en el qual està inscrita la persona interessada.
d) Annex 2, Certificat de titularitat bancària emplenat degudament en tots els camps,
amb signatura de la persona interessada i signatura i segell de l'entitat bancària.
e) Certificat de Vida Laboral de l'Empresa (VILE) o qualsevol altra document admès
en dret on hi figuri el nombre de treballadors. 
f) Certificat de trobar-se al corrent de pagament de les obligacions amb la Seguretat
Social i amb l'Agència Tributària. 
g) Llicència d’activitat obertura o títol habilitant equivalent 
h)  Si  és  persona  física  model  130  o  131,  segons  correspongui  als  pagament
fraccionats de l ´exercici 2023. Si és una Societat Mercantil, model 200 de l´impost de
Societats  de l  ´exercici  2023,  en el  cas  que no sigui  obligatòria  la  presentació  d
´aquest  model,  s´haurà de presentar els comptes anuals  corresponent  a l´exercici
2023, acta d’aprovació dels comptes signada per l´organisme competent. En el cas,
de CB, model 130 o 131, en al cas que el comuner sigui persona física, i model 200
en el cas que el comuner sigui una societat. 

10.- PROCEDIMENT 
10.1. Inici

El procediment per a la concessió de subvencions es produeix d'ofici i el Ple de l’Ajuntament
serà l´òrgan encarregat de la seva aprovació. Les Bases seran publicades al BOIB , a la
Base de Dades Nacional de Subvencions (BDNS), al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i al
web  www.ajpollenca.net per tal  que es puguin presentar les sol.licituds durant  el  termini
establert a la convocatòria.

10.2. Instrucció
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L'òrgan  instructor  del  procediment  de  concessió  correspon  a  la  regidoria  delegada  de
Comerç que ha de dur a terme les actuacions a què es refereix l'article 24 de la Llei 38/2003
General de Subvencions. 
L'  òrgan  instructor  del  procediment  de  concessió  correspon  a  la  regidoria  delegada  de
Comerç que ha de dur a terme les actuacions a què es refereix l'article 24 de la Llei 38/2003
General de Subvencions. 
La Comissió Tècnica estarà integrada pels següents membres: 

• Presidència El regidor delegat de comerç de l'Ajuntament de Pollença 
• Vocalia: L’agent de desenvolupament i ocupació local 
• Secretaria: Personal propi adscrit a l’àrea de Cultura o Biblioteques i Arxiu municipal

o Turisme. 
La Comissió Tècnica quedarà constituïda legalment amb l'assistència de tots els membres
de la Comissió o els seus substituts si n'escau. 
L'òrgan instructor, a la vista de l'expedient i de l'acta de la reunió de la Comissió, formularà
proposta  de resolució  provisional,  degudament  motivada,  que  es  publicarà  a  la  web  de
l'Ajuntament, obrint-se un termini de 10 dies per presentar al·legacions. 
Si no es presenten al·legacions dins del termini concedit, la proposta de resolució formulada
tindrà  el  caràcter  de  definitiva.  En  altre  cas,  una  vegada  examinades  al·legacions
presentades pels  interessats,  l'òrgan instructor  formularà proposta de resolució definitiva,
que  haurà  d'expressar  el  sol·licitant  o  la  relació  de  sol·licitants  pels  que  es  proposa  la
concessió de la subvenció, la seva quantia, especificant la seva avaluació i els criteris de
valoració seguits per efectuar-la. 
La  proposta  de  resolució  definitiva  es  publicarà  a  la  web  de  l'Ajuntament  atorgant  als
beneficiaris  un  termini  de  10  dies  perquè  comuniquin  la  seva  acceptació.  S'entendrà
acceptada si dins d'aquest termini no s'expressa el contrari. 

10.3. Resolució
La competència per resoldre el procediment i concedir la subvenció s'atribueix a la Junta de
Govern  Local,  que  dictarà  aquesta  resolució  un  cop  dictada  la  proposta  de  resolució
definitiva i emès informe de fiscalització per la Intervenció municipal. 
La resolució es notificarà a tots els sol·licitants i es publicarà a la web de l'Ajuntament. 
No pot realitzar-se el pagament de la subvenció si la persona beneficiària no està al corrent
de les obligacions tributàries (AEAT, Agència Tributària de les Illes Balears i Hisenda Local),
de  la  Seguretat  Social  i  de  l'Ajuntament  de  Pollença,  o  si  és  deutora  per  resolució  de
procedència de reintegrament. 

10.4. Pagament
El pagament d'aquesta subvenció s'ha de fer en un pagament únic a cada entitat adherida
per  la  totalitat  de  l'import  justificat  mitjançant  factura  i  bons  de  compra,  mitjançant
transferència bancària,  a partir  de la data de la resolució de concessió,  sense que sigui
necessària la constitució de garanties. 

10.5. Desistiment
La persona sol·licitant pot desistir de la sol·licitud, o renunciar al dret a l'ajuda, en qualsevol
moment i mitjançant un escrit adreçat a l'Ajuntament de Pollença. 
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11.- OBLIGACIONS DE LES ENTITATS BENEFICIÀRIES
• Són obligacions dels establiments adherits 
• Comprovar la disponibilitat de bons per a cada venda, tal com s'explica a l'apartat 7

d'aquestes bases. 
• Emetre una factura on constin  les  seves dades fiscals  i  on quedi  constància  del

descompte dels 15 € del bons de consum 
• Acreditar la justificació, tal com s'explica a l'apartat 12 d'aquestes bases 
• Comprometre's a la recepció i  col·locació dels materials publicitaris o d'informació

donats per l'Ajuntament de Pollença i relatius a la convocatòria en un lloc visible de
l'establiment. 

• Sotmetre's a les actuacions de comprovació efectuades per l'Ajuntament de Pollença,
així com a qualsevol altra de comprovació i control financer que puguin realitzar els
òrgans competents i aportar la informació requerida en l'exercici de les actuacions. 

• Seguir el procediment establert per l'Ajuntament de Pollença per al reemborsament
de l´import bonificat.

12.-  TERMINI  I  FORMA DE JUSTIFICACIÓ DE LA SUBVENCIÓ PER PART DE LES
ENTITATS BENEFICIÀRIES 
Durant el període d'execució de la campanya, les entitats beneficiàries han de procedir a la
justificació de la subvenció, aportant de forma telemàtica a la plataforma tecnològica creada
a tal efecte, la documentació:

• L'identificador del bo consumit 
• Factura de la compra, de mínim 15 euros, en la qual s'ha fet ús del bo de compra, on

s'especifiqui el preu abans i després d'aplicar el descompte, així com l'import de la
bonificació aplicada. 

Una vegada verificat el compliment dels requisits, es procedirà a efectuar la liquidació i el
pagament en el compte bancari de l'entitat beneficiaria. 

13.- INCOMPLIMENTS 
L'incompliment  de  les  condicions  imposades  en  aquestes  bases  pot  donar  lloc  al
reintegrament total o parcial de les quantitats percebudes, en els termes que preveu l'article
37  de  la  Llei  38/2003,  de  17  de  novembre  i  l'Ordenança  general  de  subvencions  de
l'Ajuntament de Pollença. També es poden imposar les sancions administratives i exigir les
responsabilitats previstes en l'Ordenança esmentada. 

14.- RECURSOS 
Contra les presents bases, es podrà interposar, amb caràcter potestatiu, recurs de reposició
davant el Ple en el termini d'un mes, de conformitat amb el que disposen els articles 123 i
124  de  la  Llei  39/2015,  d'1  d'octubre,  de  procediment  administratiu  comú  de  les
administracions públiques, o bé, recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós
Administratiu en el termini de dos 2 mesos, comptats des de l'endemà de la seva publicació
en el Butlletí Oficial de les llles Balears, d'acord amb el que disposen els articles 10 i 45 i
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següents  de  la  Llei  29/1998,  de  13  de  juliol,  reguladora  de  la  jurisdicció  contenciós-
administrativa. 

15. - RÈGIM JURÍDIC
En tot allò no previst en aquestes bases reguladores serà d'aplicació:

- La Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
- Reglament de desenvolupament aprovat per Reial decret 887/2006, de 21 de juliol.
-Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim Local de les Illes Balears.
-Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local
-Llei  39/2015,  d'1  d'octubre,  del  procediment  administratiu  comú  de  les
administracions públiques.
-Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel que s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora
de les Hisendes Locals.
-El Pla Estratègic de Subvencions de l´Ajuntament de Pollença 2024, publicat al BOIB
núm 160/2023 de 30 de novembre de 2023.
-Les bases d'execució del Pressupost Municipal de l'any en curs; i  qualsevol altra
disposició normativa que pugui ser d'aplicació.

16. - PROTECCIÓ DE DADES DE CARÀCTER PERSONAL
El tractament de les dades personals s'ha de dur a terme segons el que estableix la Llei
orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades personals i garantia dels drets
digitals, així com el Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i del Consell, de 27
d'abril de 2016, relatiu a la protecció de les persones físiques pel que fa al tractament de
dades personals i a la lliure circulació d'aquestes dades. 
La presentació de la sol·licitud de subvenció implicarà l'acceptació de la cessió de les dades
contingudes en aquesta, així com la informació relativa a l'ajuda atorgada, a l'Ajuntament de
Pollença  amb finalitat  estadística,  d'avaluació  i  seguiment,  i  per  a  la  comunicació  a  les
persones sol·licitants dels diferents programes i actuacions. 
Per  al  lliurament  del  material  amb la  imatge  corporativa  del  programa  als  establiments
adherits, la informació relativa al nom comercial, l'adreça postal del comerç detallista, el nom
de la persona representant i el telèfon mòbil poden ser comunicats a tercers col•laboradors. 
Les  persones  interessades  poden  sol·licitar  davant  el  responsable  accedir,  rectificar  i
suprimir les seves dades, així com exercir altres drets, a través de la Seu Electrònica de
l'Ajuntament de Pollença o presencialment en els llocs i registres establerts en la normativa
reguladora del procediment administratiu comú. 
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ANNEX
1 – SOL·LICITUD/DECLARACIÓ

RESPONSABLE

SOL·LICITUD

Espai per al registre d'entrada si es presenta presencialment

DADES DEL SOL·LICITANT
NIF/NIE Nom Cognom 1 Cognom 2

CIF Raó social
Adreça Núm. Pis Port

a
Codi 
postal
:

Localita
t Pollença Municipi

Província País Espanya
Telèfon Adreça 

electrònica
DADES DEL REPRESENTANT
NIF/CIF Cognom 1 Cognom 2

Nom Raó social

Adreça 
electrònica Telèfon

D’acord amb l’article 5 de la Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció
de dades de caràcter personal, consentiu expressament que les dades facilitades
siguin recollides i tractades en un fitxer del qual és titular el centre gestor d’aquest
procediment, al qual està destinat aquest escrit.  Podeu exercir els drets d’accés,
rectificació, cancel·lació i oposició davant aquest centre gestor.

EXPÒS:

Que  accept  les  Bases  reguladores  de  la  convocatòria  de  subvencions  per  a  la
CONCESSIÓ DE BONS DE COMPRA PER A LA PROMOCIÓ I REACTIVACIÓ DEL COMERÇ
LOCAL DEL MUNICIPI DE POLLENÇA, EXERCICI 2024.
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Que tenc la  consideració de beneficiari  en compliment del  punt  6 de les  bases de
l’acord, amb la següent línia:

DECLARO:

 Que tenc un establiment comercial obert al públic al municipi de Pollença, que ha
estat obert al públic, al manco, algun dels mesos de menor activitat turística entre l´1 de
novembre de 2023 i el 29 de febrer de 2024.

  Que figur d'alta a l'Impost d'Activitats Econòmiques.

  Que em trobo al corrent de les obligacions tributàries, amb la Seguretat Social i
amb l'Ajuntament de Pollença.

  Que no em trobo en cap causa de prohibició de les establertes en la Llei 38/2023,
de 17 de novembre, General de Subvencions.

  Que tenc la condició de petita empresa, definida en aquestes bases amb una
plantilla de màxim 20 treballadors anuals i amb una facturació anual inferior a 1000000 €.

  Que disposeu de títol habilitant municipal per exercir l'activitat (llicència d'obertura
i  funcionament,  declaració  responsable  d´inici  d´activitat  expedit  per  l'Ajuntament  de
Pollença, o similar.

AUTORITZO

 A  que  l'Ajuntament  de  Pollença  realitzi  consultes  de  les  dades  sobre  el
compliment del sol·licitant de les obligacions tributàries, amb la seguretat social i amb
l'Ajuntament de Pollença.

Per tot això,

SOL·LICIT:

L'adhesió  a  la  campanya  que  promou  l'Ajuntament  de  Pollença,  a  l´empara  de  la
convocatòria per a la concessió de bons de compra per a la promoció i reactivació del
comerç local del municipi de Pollença.
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DOCUMENTACIÓ

(Indicau tota la documentació que adjuntau)

 Persones físiques:  còpia del  DNI o NIE,  per  les  dues cares.  Si  és  una persona
jurídica: CIF i DNI o NIF de la persona que representa la sol·licitud. Ambdós supòsits
s’ha de poder llegir correctament.

  Document admès que acrediti la representació .

 Certificat de situació en el cens d’Activitats econòmiques de l’Agència Estatal de
l’Administració Tributària (AEAT) on s´acrediti l´epígraf del cens tributari o registre de
l’IAE en el qual està inscrita la persona interessada.

 Annex II. Certificat de titularitat bancària emplenat degudament en tots els camps.
Amb signatura  de la  persona interessada,  signatura  i  segell  de  l’entitat  bancària  o
certificat de titularitat bancària en el qual consti  que es tracta d’un compte bancari
obert a nom de la persona sol·licitant de l’ajuda. Si és una empresa, a nom d’aquesta
empresa I, si és autònom, a nom de l´autònom.

 Certificat de Vida Laboral de l´Empresa (VILE) o qualsevol altra document admès en
dret on hi figuri el nom dels treballadors.

 Certificat  de  trobar-se  al  corrent  de  les  obligacions  amb la  Seguretat  Social  i
l’Agència Tributària .

 Llicència d’activitats/obertura o títol equivalent en vigor.

 Persones  físiques,  model  130  o  131,  dels  pagaments  fraccionats  del  quart
trimestre de l´exercici 2023. Si és persona jurídica, model 200 de l’Impost de Societats,
de  l’exercici  2023,  si  no  és  obligatòria  la  presentació  d’aquest  model,  s’han  de
presentar  els  comptes  anuals  de  l’exercici  2023,  i  acta  d’aprovació  de  l’organisme
corresponent, també en el cas de comunitat de bens on el comuner sigui una societat.
En el cas de CB , on el comuner sigui persona física , model 130 o 131 dels pagaments
fraccionats del 4rt trimestre de lexercici 2023.
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ANNEX II CERTIFICAT DE TITULARITAT BANCÀRIA

DADES DEL PERCEPTOR
NIF/NIE Nom Cognom 1 Cognom 

2
CIF Raó 

social
Adreça Núm Pis Portal

Codi 
postal Localitat Pollença Municipi

Província País Espanya
Telèfon Adreça 

electrònica
DADES BANCÀRIES

Entitat bancària/sucursal

BIC/SWIFT

IBAN

Sota la meva responsabilitat, declar que aquestes dades corresponen al compte corrent o la llibreta oberta a 
nom de l’entitat que represent.

CERTIFICAT DE CONFORMITAT BANCÀRIA: Pollença,        de                       de 2024

Aquestes dades coincideixen amb les que consten a                               El perceptor,
aquesta oficina;

El director/ El delegat

Signatura Signatura
(segell de l´entitat bancària)
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ANNEX 3 - ACTIVITATS QUE ES PODEN ACOLLIR COM A BENEFICIÀRIES PER SER
RECEPTORS DE LES COMPRES AMB BONS

Es poden acollir a la convocatòria per ser receptors de les compres amb bons, les persones

físiques o jurídiques, titulars d’establiments oberts al públic emmarcades dins els següents

epígrafs de l’Impost d’Activitats Econòmiques:

Agrupació 64. Comerç al per menor de productes alimentaris, begudes i tabac realitzat en

establiments permanents.

• GRUP 641. COMERÇ A EL DETALL DE FRUITES, VERDURES, HORTALISSES I

TUBERCLES.

• GRUP 642. COMERÇ AL DETALL DE CARNS I DESPULLES; DE PRODUCTES I

DERIVATS CÀRNICS ELABORATS; D'OUS, AUS, CONILLS DE GRANJA, CAÇA; I

DE PRODUCTES DERIVATS DELS MATEIXOS.

Epígraf  642.1.-  Comerç  al  detall  de  carns  i  despulles;  de  productes  derivats  càrnics

elaborats; d’ous, aviram, conills de granja, caça; i de productes derivats dels mateixos.

Epígraf 642.2.- Comerç al detall, en dependències de venda de carnisseries/xarcuteries, de

carns  fresques  i  congelades,  despulles  i  tot  tipus  de  productes  i  derivats  carnis;  d'ous,

aviram, conills de granja, caça i de productes derivats dels mateixos.

Epígraf 642.3.- Comerç al detall, en dependències de venda de carnisseries/salsitxeres, de

carns  fresques  i  congelades,  despulles,  productes  procedents  d'indústries  càrnies  i

productes carnis frescos, crus, adobats, cansalada salat,  embotits de sangs (botifarres) i

aquells altres tradicionals d'aquestes característiques per als que estiguin autoritzats; així

com d'ous, aviram, conills de granja, caça i de productes derivats dels mateixos.

Epígraf 642.4.- Comerç al detall, en carnisseries, de carns fresques i congelats, despulles i

productes i derivats carnis elaborats; així  com d'ous, aviram, conills  de granja, caça i de

productes derivats dels mateixos.

Epígraf  642.5.-  Comerç  al  detall  d'ous,  aviram,  conills  de  granja,  caça;  i  de  productes

derivats dels mateixos. 

Epígraf 642.6.- Comerç al detall de vísceres i despulles procedents d'animals d'abastament,

frescos i congelats.
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•  GRUP 643. COMERÇ AL DETALL DE PEIXOS I ALTRES PRODUCTES DE LA

PESCA I DE L'AQÜICULTURA I DE CARGOLS.

Epígraf 643.1.- Comerç al detall de peix i altres productes de la pesca i de l'aqüicultura i de

cargols. 

 Epígraf 643.2.- Comerç a al detall de bacallà i altres peixos en salaó.

•  GRUP  644.  COMERÇ  A  EL  DETALL  DE  PA,  PASTISSERIA,  CONFITERIA  I

SIMILARS I DE LLET I PRODUCTES LACTIS.  Epígraf 644.1.- Comerç a al detall de

pa, pastisseria, confiteria i similars, de llet i productes lactis.

 Epígraf 644.2.- Despatxos de pa, pans especials i brioixeria. 

 Epígraf 644.3.- Comerç a al detall de productes de pastisseria, brioixeria i confiteria.

 Epígraf 644.4.- Comerç al detall de gelats.

 Epígraf 644.5.- Comerç al detall de bombons i caramels. 

 Epígraf 644.6.- Comerç al detall  de masses fregides,  amb o sense cobertures o farcits,

patates  fregides,  productes  d'aperitiu,  fruita  seca,  llaminadures,  preparats  de  xocolata  i

begudes refrescants.

• GRUP 645. COMERÇ AL DETALL DE VINS I BEGUDES DE TOTA CLASSE

• GRUP 647. COMERÇ A EL DETALL DE PRODUCTES ALIMENTARIS I BEGUDES

EN GENERAL.

Epígraf 647.1.- Comerç al detall de qualsevol classe de productes alimentaris i de begudes

en  establiments  amb venedor.  Epígraf  647.2.-  Comerç  al  detall  de  qualsevol  classe  de

productes alimentaris i de begudes en règim d'autoservei o mixt en establiments la sala de

vendes d'una superfície inferior a 120 metres quadrats.

Epígraf 647.3.- Comerç al detall de qualsevol classe de productes alimentaris i begudes en

règim d'autoservei o mixt, denominats així quan la superfície de la seva sala de vendes es

trobi compresa entre 120 i 399 metres quadrats.

• GRUP  651.  COMERÇ  AL  DETALL  DE  PRODUCTES  TÈXTILS,  CONFECCIÓ,

CALÇAT, PELLS I ARTICLES DE CUIR.

Epígraf  651.1.-  Comerç al  detall  de  productes tèxtils,  confeccions per  a  la  llar,  catifes  i

similars i articles de tapisseria. 

Epígraf 651.2.- Comerç al per menor de tota classe de peces per al vestit i tocat. 

Epígraf 651.3.- Comerç al detall de llenceria i cotilleria.  

Epígraf 651.4.- Comerç al detall d'articles de merceria i paqueteria. 

Epígraf 651.5.- Comerç al detall de peces especials. 
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Epígraf 651.6.- Comerç al detall de calçat, articles de pell i imitació o productes substitutius,

cinturons, carteres, bosses, maletes i articles de viatge en general.

 Epígraf 651.7.- Comerç al detall de confeccions de pelleteria.

• GRUP  652.  COMERÇ  AL  DETALL  DE  MEDICAMENTS  I  DE  PRODUCTES

FARMACÈUTICS; COMERÇ AL DETALL D'ARTICLES DE DROGUERIA I NETEJA;

PERFUMERIA I COSMÈTICS DE TOTES CLASSES; I DE PRODUCTES QUÍMICS

EN GENERAL; COMERÇ A EL DETALL D'HERBES I PLANTES EN HERBOLARIS.

 Epígraf 652.2.- Comerç al detall de productes de drogueria, perfumeria i cosmètica, neteja,

pintures, vernissos, dissolvents, papers i altres productes per a la decoració i de productes

químics.

  Epígraf 652.3.- Comerç al detall de productes de perfumeria i cosmètica, i d'articles per a la

higiene i la neteja personal.

  Epígraf 652.4.- Comerç al detall de plantes i herbes en herbolaris.

• GRUP 653.  COMERÇ AL DETALL D'ARTICLES PER A L'EQUIPAMENT DE LA

LLAR I LA CONSTRUCCIÓ.

 Epígraf 653.1.- Comerç al detall de mobles (llevat dels d'oficina).

 Epígraf  653.2.-  Comerç  al  detall  de  material  i  aparells  elèctrics,  electrònics,

electrodomèstics i altres aparells d'ús domèstic d'energia diferent de l'elèctrica, així com de

mobles de cuina.

 Epígraf 653.3.- Comerç al detall  d'articles de parament, ferreteria, adorn, regal o reclam

(incloent-hi bijuteria i petits electrodomèstics). 

 Epígraf 653.6.- Comerç al detall d'articles de bricolatge.

 Epígraf 653.9.- Comerç al detall d'altres articles per a l'equipament de la llar N.C.O.P.

•  GRUP 659. ALTRE COMERÇ Al DETALL

• GRUP 662. COMERÇ MIXT O INTEGRAT AL DETALL

•  GRUP 971. BUGADERIES, TINTORERIES I SERVEIS SIMILARS.

Epígraf 971.1-Tintoreria, neteja en sec, rentat i planxat de roba feta i de peces i articles de la

llar usats.

 Epígraf 971.2.- Neteja i tenyit de calçat.

 Epígraf 971.3.- Sargit i reparació de robes.

• GRUP 972. SALONS DE PERRUQUERIA I INSTITUTS DE BELLESA.

 Epígraf 972.1-Serveis de perruqueria d'home i dona. 

 Epígraf 972.2.- Salons i instituts de bellesa i gabinets d'estètica.
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• GRUP  973.  SERVEIS  FOTOGRÀFICS,  MÀQUINES  AUTOMÀTIQUES

FOTOGRÀFIQUES I SERVEIS DE FOTOCÒPIES

 Epígraf 973.1.- Serveis fotogràfics

•  GRUP 975. SERVEIS D’EMMARCACIÓ.

•  GRUP 677. SERVEIS PRESTATS PELS ESTABLIMENTS CLASSIFICATS EN ELS

GRUPS 671, 672, 673, 681 I 682 DE LES AGRUPACIONS 67 I 68, REALITZATS

FORA D'AQUESTS ESTABLIMENTS. ALTRES SERVEIS D'ALIMENTACIÓ.

 Epígraf 677.1.- Serveis prestats pels establiments classificats en els grups 671, 672, 673 i

682 de les agrupacions 67 i 68, realitzats fora d'aquests establiments.

 Epígraf 677.9.- Altres serveis d'alimentació propis de la restauració.

• GRUP 838. ÒPTICS, OPTOMETRISTES I PODÒLEGS.

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge de
00:43:22 a 01:06:42).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació la Proposta i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (14).

Atès el resultat de la votació es declara aprovada íntegrament la Proposta precedent i els
acords continguts en la mateixa.

 9.- Expedient 3577/2024. Moció presentada pels grups municipals PSIB-PSOE i Més
per instar al Consell Insular de Mallorca a incloure la Residència de persones majors
Santo Domingo de Pollença a la xarxa pública de l’IMAS, prèvia ratificació de la seva
inclusió a l'ordre del dia

Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament  per  part  de  la  Batlia,  es  sotmet  a  ratificació  del  Ple  la  inclusió  d’aquest
assumpte a l’ordre del dia, que acompanya a la convocatòria de la present sessió ordinària,
d’acord amb el que disposa l’article 82.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF). 

A continuació se sotmet a votació la seva inclusió i n’esdevé el resultat següent: unanimitat
(14).

Atès  el  resultat  de  la  votació  es  declara  ratificada  la  inclusió  d’aquest  assumpte,  que
acompanya la convocatòria, a l’ordre del dia.

Tot seguit, es dóna lectura a la Moció, que transcrita literalment diu: 
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«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El passat mes d’octubre de l’any 2023 el Grup Socialista del Consell de Mallorca va dur una
moció, que acordava el suport del Consell de Mallorca a les residències municipals, que va
obtenir  el suport  de la majoria.  Aquesta moció acordava l’assumpció de la gestió de les
residències  municipals  en  tots  aquells  ajuntaments  que  així  ho  haguessin  acordat.
Concretament l’Ajuntament de Pollença en sessió plenària, amb data 30 de setembre de
2021 es va adoptar el següent acord , aprovat per unanimitat, d’iniciar el procediment per a
l’assumpció  de la  titularitat  i  gestió  de la  Residència  Santo Domingo ja  que reuneix  els
requisits de l’apartat 1 de la Disposició addicional segona de la Llei 3/2017 , de 7 de juliol.

“Els municipis que hagin creat, hagin organitzat i gestionin centres o serveis públic poden
proposar al Consell  Insular o al Govern de les Illes Balears l’assumpció de la titularitat  i
gestió del centre o servei de que es tracti,  sempre que considerin que l’abast  d’aquests
centres o serveis ultrapassen el seu sostre competencial d’acord amb la normativa vigent,
en aplicació als criteris d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera o dels principis de
no duplicitat de competències”

L’Ajuntament de Pollença segueix prestant el servei de residència permanent per a persones
majors. Al llarg d’aquests anys a causa del canvis socials i sobretot a l’augment progressiu
de l’esperança de vida , el centre s’ha anat convertint en un servei d’atenció especialitzat per
a persones majors dependents, això comporta una forta càrrega assistencial i un augment
dels ratis de personal que a la vegada suposa un augment de la despesa , sumat al dèficit
econòmic que comporta la gestió.

Durant  l'exercici  2023,  l’Ajuntament  de  Pollença  va  fer  front  a  una  despesa  per  a  la
Residència per import de 1.317.901,67 € mentre que els ingressos que se varen recaptar
amb  destí  a  la  Residència  varen  ser  de  447.337,20  €  ,  que  suposa  un  dèficit  de
870.564,47€.

El passat dijous 19 de setembre de 2024, al Ple del Consell de Mallorca , es va debatre una
proposta del grup socialista per exigir que es constitueixin les comissions mixtes aprovades
per el propi Consell per iniciar el traspassos de les residencies municipals acordats per els
diferents municipis,  entre ells  Pollença així  com comprometre 5M d’€  del  pressupost  de
l’IMAS pel 2025 per donar suport a les residències.

Diligència.-  Per fer constar que, quan són les 19,14 hores, s’incorpora a la sala de sessions el
regidor Mateu Soler Estrany (Tots – El Pi).

El Ple del Consell va aprovar amb el vot a favor de PSIB, MES i El Pi, l’abstenció de VOX i el
vot en contra del PP, instar al l’equip de Govern a mentre no arribi a un acord unànime per a
l’assumpció de la gestió  de les residencies municipals,  a impulsar una línia d’ajudes pel
manteniment i la gestió dels centres residencials, similar a la que va anunciar la Conselleria
de Famílies i Afers Socials pels centres residencials de gestió privada o concertada

A tot això, cal recordar que aquesta és una competència impròpia de l’Ajuntament.

Per tots aquest motius, el grups sota signants insten al Ple a prendre els següents
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ACORDS

Primer.- Instar al Consell Insular de Mallorca a assumir el seu compromís de donar suport a
la Residencia Santo Domingo , i fer un òrgan de participació conjunta per tal d’acordar de
forma consensuada (partits que integren Consell  de Mallorca i  Ajuntament de Pollença),
igual que crear una comissió mixta per establir el procediment i calendarització del procés de
traspàs de la Residencia.

Segon.- Instar  al  Consell  de  Mallorca  a  mentre  no  s’arribi  a  un  acord  unànime  per  a
l’assumpció  de la  gestió  de la  Residencia  Municipal  Santo  Domingo,  impulsar  una línia
d’ajudes pel manteniment i gestió del centre residencial.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge de
01:06:48 a 01:25:14).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació la Moció i n’esdevé el
resultat següent: unanimitat (15).

10.- Propostes/ Mocions d'urgència 

Tot  seguit  per  part  de  la  Batlia  es  demana  si  qualque  grup  polític  desitja  sotmetre  a
consideració del Ple qualque assumpte més, de conformitat amb l’article 91.4 ROF.

No se’n presenta cap, de proposta i/o moció d’urgència.

B) PART DE CONTROL I SEGUIMENT

1. Informació de Batlia

El  batle-president  informa  als  presents  de  la  darrera  sentència  ferma  recaiguda  en
referència  als  descomptes  sobre  l’abonament  de  la  carrera  professional  durant  els
períodes d’incapacitat temporal considerant , des del seu punt de vista, que és un tema de
mala praxis l’adopció d’aquest criteri . La darrera és d’una funcionària d’aquest Ajuntament
on s’estima completament les seves pretensions, entenent que el període d’IT per risc de
l’embaràs i baixa per maternitat no se li va abonar. És a dir, va tenir una reducció pel fet
d’aquesta baixa. 
Hi ha coses que legalment són difícils d’entendre, però des del punt de vista humanitari i
de la legislació en aquest moment encara molt manco. Per tant, hi ha distintes sentències,
una darrera l’altra, respecte la qüestió de la IT i de la carrera professional. 
Manifesta que no discuteix la carrera professional, es va aprovar, és discutible o no; però
està aprovada i s’ha aplicar. 
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Demà tenen una reunió específica per intentar modificar aspectes del que es fa aprovar el
mes d’octubre de l’any passat. Però, que quedi clar que només s’ha d’anar a judici quan
sigui estrictament necessari. Realment, hi ha judicis que demostren una actitud política i
humana digne de crítica.

2. Dació de compte de Resolucions de Batlia 
D’acord amb el que disposa l’article 42 del Reglament d’organització, funcionament i règim
jurídic  de  les  entitats  locals  (ROF)  es  dona  compte  de  les  resolucions  adoptades  i
registrades des de dia 25 de juliol fins dia 25 de setembre de 2024 (ambdós inclosos) al
Llibre de Decrets (des de Decret núm. 794/2024 al Decret núm. 976/2024), al qual els
regidors i les regidores ja hi han tingut accés directe mitjançant el gestor documental, als
efectes del control i fiscalització dels òrgans de Govern.

Els reunits en resten assabentats.  

3.- Precs i Preguntes

3.1 Preguntes del grup municipal Tots - El Pi formulades oralment en el transcurs de
la sessió ordinària de 25 de juliol de 2024  (RGE núm. 2024-E-RPLN- 25, de 23 de
juliol):  

La regidora Vasallo Vilar comença la seva intervenció exposant aquestes preguntes que
estaven preparades per ser plantejades en l’anterior Ple ordinari si bé, per circumstàncies,
no va poder registrar-les, tenint constància de que algunes ja han estat contestades.

P1: Ens poden informar de l'import que es deixarà d'ingressar aquest any a causa
del retard en la licitació de les platges, xibius, terrasses i altres elements de domini
públic, que varen quedar sense licitar, i s'han adjudicat, amb detall de cada lot?

R1:  La regidora Carbonell Torres respon que encara no pot facilitar aquesta dada. Han
considerat més important dur endavant la feina positivament; ja que ha estat un expedient
bastant  complicat  de  dur  (al·legacions,  recursos...).  Ja  faran  aquesta  valoració  quan
correspongui.

P2:  En  quin  estat  es  troben  les  licitació  dels  bars  dels  poliesportius  que
anteriorment van quedar desertes?

R2: Contesta el regidor Tugores Vives, diu que ja està en funcionament el bar del Moll. El
bar del pavelló, en qüestió de dies estarà obert. I, com ja sabeu, el del poliesportiu de
Pollença va quedar desert.

P3: Per quin motiu l'empresa de tassons reutilitzables va partir abans d'acabar la
festa el  dia de les votacions, impedint que la gent pogués recuperar els 2 € que
havien pagat pels tassons? S'ha quantificat l'import que l'empresa va guanyar en no
permetre el retorn dels tassons?
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R3: La regidora Pozo Mcintyre respon que la Fundació Cleanwave no va partir abans de
que acabàs la feina; l'acord era que havien de quedar fins les 2h, hora de tancament de la
barra de les associacions. Els tassons no retornables aquell dia, també es podien retornar
el  següent  cap de setmana a  la  Festa  jove.  Els  doblers  recaptats  pel  no retorn  dels
tassons son destinats per part de la Fundació a actuacions de conservació mediambiental.

P4: Quin és l'estat actual de l'expedient de licitació del servei de salvament de les
platges? A quant ascendeix l'import facturat a dia d'avui, i com es preveu dotar el
crèdit suficient per abonar-ho?

R4: Continua la senyora Pozo Mcintyre, diu que l'expedient de salvament està en marxa.
Han tengut uns contractes de platges bastant complexes i per això s’ha retardat una mica.
Les factures presentades i pagades a dia d'avui ascendeixen a 442.000 €, i encara falta la
factura  d’agost  fins  a  final  de  temporada.  Però,  hi  ha  crèdit  suficient  per  pagar  les
següents factures pendents de rebre,  ja  que s'han estat  molt  prudents amb el  control
pressupostari de l'àrea de Medi ambient.

P5: Quan tenen previst col·locar les senyals de trànsit dels carrers del Moll que han
canviat de direcció, ja que ara només hi ha una barrera de plàstic que sovint està
per terra?

R5: La regidora Jiménez Escribano diu que les senyals estan col·locades. Les barreres
de plàstic estan per reforçar fins que la gent s’acostumi a no passar per aquell carrer si
ha canviat de sentit.

P6: Continuam sense veure la convocatòria d'ajudes del temporal Juliette que des
de  fa  mesos  tenen  els  doblers  per  part  de  Consell  de  Mallorca,  és  evident  la
necessitat de netejar les restes del temporal per prevenir incendis, i aquesta ajuda
seria fonamental pels propietaris, ens poden informar com tenen els terminis de la
convocatòria?

R6: El batle diu que segurament aquest mes d’octubre.

P7: El contracte de neteja viària continua caducat, amb quin estat està la licitació
del nou contracte? I com es paguen i quin cost tenen les neteges extraordinàries
que segons l'equip de Govern es duen a terme?

R7:  La regidora Campomar Orell explica que el contracte de neteja viària està en fase
d’acabar els plecs tècnics i redactar els plecs administratius i; al més aviat possible, quan
tenguin tota la documentació s’iniciarà la licitació.

Les neteges extraordinàries es  paguen des de l’àrea de Serveis i també d’acord amb
EMSER perquè es fa una neteja de contenidors.

P8: És evident la manca de neteja dels camins municipals, pel que fa a la vegetació
espontània, que fa que els vehicles tenguin dificultat de pas, tenen previst qualque
actuació d'emergència?
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R8:  La regidora Campomar Orell  diu que la passada legislatura hi va haver molt poc
manteniment de camins. Varem fer una intervenció a finals de l’any 2023 de 40 km de
camins i una segona intervenció de 12 camins. I es vera, que ara hi ha qualque línia
verda que ens demana qualque camí en concret que no ha quedat solventat i  estam
estudiant la manera de com resoldre la situació dels camins que queden que la situació
no s’ha resolt.

El batle afegeix que el Consell de Mallorca es va comprometre a fer una convocatòria per
ajudar als camins rurals (que necessiten mà de metge) que encara no hem vist.

P9: Ens poden detallar els expedients de contractació de les actuacions de les
festes del Port de Pollença i de la Patrona, el procediment que han seguit, cost
previst i adjudicacions fetes?

R9: El regidor Tugores Vives diu que com ja saben a l’àrea de festes no fan contractació.
Si  no que demanen pressupostos  de les  parts  tècniques  i  d’artistes.  La part  tècnica
sempre s’agafa la més econòmica i l’artística segons certs criteris, no només l’econòmic.

P10: Ens poden informar de com tenen previst dur a terme la reforma de la teulada
de Monti-Sion, projecte, crèdit i terminis establerts, o per al contrari, indicar-nos si
és un edifici on no pensen fer cap intervenció?

R10: El batle  contesta que hi ha distintes interpretacions sobre el que és apropiat o no
del que s’ha de reformar.

P11: En referència a la Cala Sant Vicenç, tenen previst dur a terme l'actuació de
cala Molins prevista en el planejament? Com quedarà l'edifici del bar Mallorca i
quin sistema d'execució plantegen? I com està l'ocupació de la zona verda de cala
Barques, crèdit, previsió, execució.

R11:  El regidor Cànaves Capllonch diu que sí tenen previst dur a terme l’execució  que
marca el planejament en aquesta plaça de cala Molins i executar la zona verda. De fet, ja
dins aquesta legislatura s’ha fet una passa necessària que era fer l’acceptació de dues
parcel·les que quedaven i es varen escripturar. En queda una més per tenir la totalitat dels
terrenys, que és la del bar Mallorca; per poder començar a plantejar quin tipus d’execució
feim. Aquesta qüestió està damunt la taula dels serveis tècnics i hi estan fent feina i, estan
platejant fer un canvi de sistema de compensació i cooperació.

Quant a la zona verda de Cala Barques, havíem dit que hi havia una valoració feta d’una
150.000 €, però com saben no hi ha crèdit i; s’està valorant quines son les necessitats
d’inversió de tot el nucli i després l’equip de Govern estudiarà quines son les prioritats.

3.2 Preguntes del grup municipal Unió Mollera Pollencina (UMP)  (RGE núm. 2024-E-
RPLN- 28, de 24 de setembre) corresponents a la present sessió plenària ordinària:
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P1: El pasado 28 de agosto de pusieron varias banderas rojas en las playas de la
zona de Albercuix por vertidos en la bahía. ¿Cuál fue la causa de la prohibición del
baño? ¿Qué actuaciones ha hecho el Ayuntamiento referente al problema? ¿Qué día
se  retiraron  las  banderas  rojas  y  se  volvió  a  permitir  el  baño?  ¿Porqué  no  se
informó via  RRSS  de  lo  sucedido  hasta  10  días  después  de  que  se  pusiera  la
primera bandera roja?

R1:  La regidora Pozo Mcintyre diu que el  tancament de la zona de bany, per primera
vegada  aquest  estiu,  es  degut  a  la  presència  elevada  de  la  bacteri  E-Coli.  Amb les
intenses pluges que varen tenir lloc la setmana anterior, era previsible que les analítiques
donassin no apte. De fet aquest  Ajuntament ha posat en marxa la tasca preventiva de
recollir analítiques intercalades amb les analítiques de la Conselleria per tal de conèixer el
desenvolupament  de la  presència  de la  bacteri  durant  tota la  temporada;  També s'ha
posat en marxa el Protocol d’actuació amb col·laboració d’EMSER, de l’àrea de Serveis i
de l’empresa Colis. 

Les dades de les analítiques així com la informació de canvi de bandera es pot trobar al
web  de  la  CAIB,  hi  ha  una  zona  de  Salut  ambiental  i  aquí  podreu  trobar  totes  les
analítiques  que  s’han  fet  per  part  de  la  Conselleria  de  les  nostres  platges:
https://www.caib.es/sites/salutambiental/ca/resultats_analitics .

Durant el temps que la prohibició de bany ha estat activa, es pot confirmar que no es va
trobar  cap incident  amb el  clavagueram;  ni  embossos ni  averies.  Estam estudiant  les
causes de les mateixes, però previsiblement han estat a causa de les pluges que hi va
haver. Des de dia 12 de setembre no hi ha hagut cap altre incidència amb la qualitat de les
aigües.

La  regidora  aprofita  per  comunicar  al  Ple  que  l’han  informada  que  hi  ha  una  nova
embarcació que s’ha enfossat al darrer pantalà arribant a la base Militar. Ja s’ha donat
avís a l’112 i estan fent feina per trobar als propietaris.

Tornant a la pregunta anterior, afegeix que sí es va avisar a la ciutadania, i  es va fer
mitjançant Radio Pollença al dia següent (29 d'agost), per ella mateixa. Per xarxes socials
es va fer  10 dies  després quan varem tenir  un  poc més d’informació  i  havent  fet  les
tasques de vigilància i correcció. 

P2: En los vestuarios del campo de fútbol de l’Albercuix la mayoría de tardes no hay
agua caliente. Este problema lleva persistiendo mucho tiempo y en mayo del 2023
se solicitó a un fontanero que arreglara el problema. ¿Se llegó a realizar el trabajo
de reparación? ¿Se tiene pensado hacer alguna actuación para arreglar el problema
del agua caliente en los vestuarios?

R2: El regidor Tugores Vives diu que aquestes actuacions es varen fer en el seu moment,
ell ha demanat a directius i al president del Club de Futbol Pollença si hi havia qualque
incidència  o queixa per  la  qüestió  de l’aigua calenta  i  li  han dit  que no,  que tot  està
perfecte ara.

38

ACTA

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

D
KD

29
7L

ZR
C

K6
XG

44
6Z

Q
N

SS
XC

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

jp
ol

le
nc

a.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 3
8 

de
 4

8 

https://www.caib.es/sites/salutambiental/ca/resultats_analitics


P3:  Varias palmeras en el Passeig Saralegui se podaron en pleno agosto. Que se
podara tan tarde causó que los dátiles maduros de las palmeras cayeran al suelo
manchando el paseo. ¿Porqué se podó en plena temporada turística y no antes?
¿Piensan limpiar las manchas en el suelo del paseo?

R3:  Contesta la regidora Pozo Mcintyre, diu que pel que té entès normalment es feien
dues actuacions, una era per podar l’any que tocava (no sempre les primeres del Moll
s’han podat) i l’altre era la tasca de retirada dels dàtils madurs. Nosaltres per eficiència
econòmica dels pressupostos, es va decidir podar i retirar els dàtils a la vegada. 

S’ha desenvolupat durant l’estiu perquè la poda de les palmeres es adient que es faci a
l’estiu; i ho va fer el jardiner de l’Ajuntament. 

P4:  El 20 de septiembre hubo una incidencia en la tubería de alcantarillado de la
zona de Llenaire. ¿Pueden explicar exactamente que pasó? ¿Hubo algún vertido al
mar?

R4: La regidora Campomar Orell diu que els varen avisar que a la zona final de Llenaire
sortien aigües brutes a la mar. Varem estar cercant si hi havia algun embós a la xarxa el
mateix capvespre i no en varem trobar. Inclús varem arribar a la zona devora la impulsora
de Llenaire i, en aquest tros ja ni tan sols els equips de neteja de la xarxa varen poder
ficar les mànegues i;  varen suposar que la canonada s’havia romput i  llavors ja varen
actuar. El que es va fer es posar una bomba de bypass perquè tota l’aigua residual anàs a
la impulsora i no continuàs l’abocament a la mar; i això és el que tenim fins ara, perquè
encara no hem pogut arreglar l’avaria. Diu que també es va comprovar que no hi havia
problemes amb la impulsora perquè està dotada d’alarma. Ho varem comprovar, però no
va ser aquest el problema. 

Aquesta canonada està a 3 metres de profunditat, surt molta d’aigua del freàtic, està molt
banyat,  hi  ha  molt  de fang i  és molt  difícil  fer  la  reparació d’aquest  tros.  Però  estam
intentant que sigui al més aviat possible.

P5: A finales de agosto hubo una Dana que afectó al alumbrado eléctrico de varias
zonas de Port de Pollença. La plaza Miquel Capllonch estuvo 3 días sin alumbrado
público y en zonas del Pinaret estuvieron más de 12 días sin. ¿Por qué se tardó
tanto en reestablecer el alumbrado público? 

R5: Segueix la regidora Campomar Orell, diu que va afectar molt a la xarxa d’enllumenat i
va costar 15 dies recuperar la normalitat. Es va actuar al més aviat possible, arreglant
primer de tot el que era «més fàcil», perquè les altres coses necessitaven intervencions
més  llargues  (quadres  elèctrics,  lluminàries,  faroles...);  inclús  encara  el  rellotge  de
l’església no funciona perquè també es va veure afectat. 

P6: Hemos visto en RRSS que un ciudadano solicitaba públicamente que se pintase
el hidro avión de la rotonda del Eroski. Según cita este ciudadano, el Sr. Martí March
se ha comprometido a que se pinte. ¿Es esto cierto? De ser cierto, ¿Cuándo se va a
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pintar el hidro avión?

R6: El batle, senyor March Cerdà, diu que és cert relativament. Fa temps que la rotonda
de l’avió necessita mà de metge. Diu que va intentar trobar el telèfon de la persona que ho
va fer Víctor Candela) i a través del coronel de la base va poder parlar amb ell. També per
tenir més informació va parlar amb el Sr.  Fernando Perianes que, a més de ferrer,  fa
fotografies de tot. I li va dir si podia anar a fotografiar-lo per fora. 

En base a això hi ha dues conclusions; no és un tema només de pintura, si no també
d’estructura. Per tant, demanaran pressupostos a un ferrer i mirarem com ho podem fer.
Pensa que era millor, anar primer a demanar-li a la persona que ho va fer perquè tenia un
coneixement  més  concret  i  a  partir  d’aquí  fer  les  actuacions  necessàries  per  al  seu
manteniment.

El regidor Nevado Rodríguez s’ofereix a passar el contacte d’una restauradora que coneix.

3.3 Preguntes del grup municipal Partit Popular  (RGE núm. 2024-E-RPLN- 27, de 23
de setembre) corresponents a la present sessió plenària ordinària:

P1: Com es troba la situació del pàrquing de Formentor? Enguany hem deixat de
facturar prop d’un milió d’euros. Podrem disposar d’aquest doblers per a la propera
temporada?

R1: La regidora Carbonell Torres diu que per contestar aquesta pregunta s’han de tenir en
compte un parell de coses. Diu que el primer de tot, és que la sentència que tenen és una
sentència provisional i, en conseqüència, han de considerar això per poder prendre una
decisió que no perjudiqui a l’Ajuntament. Estan mirant quina seria la manera de poder-ho
explotar; sembla que l’explotació directe és bastant inassumible perquè l’estructura de la
corporació no té personal i ha de dotar-ho de serveis que s’han de prestar allà a dalt, una
plataforma per poder-hi fer feina, una sèrie de coses... 

També es va considerar la possibilitat de fer una concessió però com que la sentència és
provisional, hem de valorar que si feim una concessió i la sentència definitiva no ens és
favorable, haurem de pagar indemnitzacions al concessionari. Per tant, s’està valorant un
poc tot en conjunt. 

El que li sorprèn a la senyora Carbonell és que el partit Popular digui que enguany s’han
deixat de facturar prop d’un milió d’euros. Suposa que aquesta afirmació es fa en base a
qualque estudi seriós, si és així, els convida a col·laborar amb l’equip de Govern, que els
deixin aquest estudi i tenir les eines per poder fer una valoració molt més completa del que
podem fer ara.

P2: Quan començaran les tasques de replantació d'arbres als carrers del municipi,
especialment al Port de Pollença i a primera línia de mar?

R2: La regidora Pozo Mcintyre exposa que com es sabut, les feines de jardineria es duien
a terme des de l’àrea de Serveis fins que amb la nova legislatura es varen traslladar les
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tasques a l’àrea de Medi ambient amb un objectiu clar, que era dotar de coherència a les
tasques  de  manteniment,  sembra  i  poda  conforme  els  estàndards  europeus  de
Arboricultura.  Actualment,  ens trobam en fase d’inventariar  els  arbres i  d’organitzar  la
primera  tanda  de  sembra,  que  es  durà  a  terme  per  fases.  Però,  previsiblement
començarem per la zona del centre Moll i passeig Anglada Camarassa durant aquesta
tardor i aniran ampliant a distintes zones del municipi, per aprofitar les futures pluges i
augmentar la supervivència dels nous arbres.

Recordar que el sistema de regadiu que s’empra per part d’aquest Ajuntament a l’hora de
la sembra és per goteig. A un arbre no se li ha de posar mai goteig, perquè si no les arrels
queden en superfície. Per tant, hem de tenir una bona previsió de pluges perquè les arrels
dels arbres vagin per avall. Tenim previst dur una maquinària que pot llevar les arrels i el
tronc sense haver de rompre el trispol; d’aquesta manera guanyam en eficiència i temps
però és més laboriós.

P3: Tenen prevista alguna acció per a la neteja del torrent en el tram que travessa el
municipi, des del Refugi fins a la sortida de Cal Xino? Som conscients que no és
competència directa de l’Ajuntament, però seria molt recomanable mantenir-lo net
per evitar problemes en cas de pluges intenses.

R3:  Respon  del  batle  aquesta  qüestió,  que  és  veritat  que  no  és  competència  de
l’Ajuntament; sí que ho és la part urbana.

Diu que ha parlat amb la Direcció General de recursos hídrics que és l’Òrgan competent
en aquesta qüestió. Li ha dit que molts de torrents de Pollença estan bruts, no només la
part urbana i; els ha demanat que podrien enviar un tècnic perquè ens assessoràs sobre
com podem fer la neteja. La neteja no es pot dur a terme de qualsevol manera, s’ha de fer
amb uns criteris determinats. Ho ha demanat dues vegades i quan enviïn el tècnic es farà.

P4: Tenen prevista alguna actuació al polígon de Pollença? La seva deixadesa és
ben  visible  i  mostra  la  decadència  de  la  zona,  amb  marques  vials  esborrades,
jardins descuidats, manca d’il·luminació i falta de seguretat.

R4: Abans de la intervenció de la regidora Sr. Pozo Mcintyre, el Batle deixa clar que la
deixadesa no ve d’ara, és un procés d’anys.

La regidora Pozo Mcintyre pren la paraula i comenta que les tasques de manteniment de
jardineria que s'han duit a terme al polígon son la neteja de la zona verda del carrer del
Llanterners feta amb el tractor per moure la terra i  també les tasques de poda de les
palmeres  de  l'entrada  del  polígon.  Ara  estan  planificant  les  següents  podes  de
manteniment;  s’han duit  a terme podes puntuals que molestaven a la  senyalització de
preus però han estat tasques puntuals a segons quins arbres. La poda com a tal, que no
està dintre de la zona urbana no dona problemes de circulació i creu que als arbres del
polígon li  haurien de donar  un temps per  saber  el  seu volum i  que puguin  continuar
creixent.

El batle aclareix una informació respecte al polígon i explica que la recessió es va fer l’any
2006 i la liquidació definitiva de la Junta de compensació es farà el mes d’octubre. Per
tant, hi ha d’haver un liquidació econòmica per part de l’Ajuntament i està en procés dels
gestors de la part B del polígon industrial (neteja, llum i tota l’ordenació).
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P5:  Quants banys públics va posar a disposició l'Ajuntament de Pollença per als
ciutadans durant les festes de Pollença, especialment el dia de la Marxa Fresca i la
nit prèvia al simulacre de Moros i Cristians?

R5: El  regidor Tugores Vives agraeix la pregunta i  diu que varen posar durant tota la
setmana al carrer Càrritx n’hi havia 3, a la via Pollentia n’hi havia 2 i al carrer de Sant
Domingo n’hi havia 3; dels quals 2 eren per persones de mobilitat reduïda cosa que fins
ara no se’n havien posat. Després a ca n’Escarrintxo n’hi havia 4, a la plaça de Ca les
Munnàres n’hi havia 2 i al carrer de Sant Domingo n’hi va haver 3 el dia de la Festa jove.
Tots aquests són els que hem tengut a les Festes de la Patrona.

P6: Quantes sancions es varen imposar per part de la Policia Local en relació amb
comportaments incívics durant les festes?

R6:  Contesta  la  regidora  Jiménez  Escribano,  diu  que  hi  va  haver  8  denúncies  per
incompliment de l’article 23 de l’Ordenança de neteja viària, de l’art. 7.1 de la mateixa
ordenança; i de l’art. 36 per tinència de drogues.

P7: Hi ha alguna previsió per a la millora del pàrquing de Ca les Munnares? L'estat
de deixadesa és evident, amb falta de neteja, parets que necessiten pintura i portes
rompudes que dificulten l’entrada i sortida dels vehicles.

R7: La regidora Carbonell Torres diu que a l’equip de Govern li agradaria no limitar-se
només al manteniment que s’ha fet sempre a aquest pàrquing si no estudiar un nou model
de gestió  d’aquest  pàrquing;  per  tant,  aniria  més enllà  del  que és arreglar  una porta,
pintura, banys, etc. És una cosa que s’ha intentat a les diferents legislatures anteriors i no
s’ha aconseguit i ho volem tornar a intentar.

P8: Tenen previst instal·lar ressalts o altres mesures de control de velocitat al final
del  carrer  Formentor,  prop de  la  base  militar?  És  una  carretera  amb un trànsit
considerable de nins en bicicleta, especialment durant l’estiu.

R8: La regidora Jiménez Escribano, diu que prenem nota. Així ho farem, tenim eines molt
més efectives que un simple ressalt. Ho tendrem en compte a l’hora de col·locar el radar.
Gràcies.

P9: L’Ajuntament de Pollença farà algun reconeixement al Consell de Mallorca per la
seva eficàcia i col·laboració amb el nostre municipi?

R9: Respon el batle-president, considera que l’Ajuntament de Pollença no està per donar
reconeixements al Consell i a més, ho ha de demostrar. Creu que els polítics no estan per
fer reconeixements, estan per donar un servei a la societat i a la comunitat. Sap que vostè
[referint-se al regidor del Partit Popular, Sr. Torres Luque] ho fa amb bona voluntat, però
evidentment  no  mos  plantejam  cap  reconeixement.  El  que  ens  plantejam  és  seguir
dialogant perquè donin els serveis que realment exigeix la ciutadania d’aquest poble.

P10:  Encara  hi  ha  camins  pendents  de  netejar.  Ens  podrien  facilitar  informació
sobre  l'ordre  de  neteja  previst  per  a  camins  com Ca’n  Seguinot,  el  Vilar,  entre
d'altres que encara estan bruts?

R10: Contesta  la  regidora  Campomar  Orell  que  considera  que  ja  ha  contestat  a  la
pregunta. S’ha fet un esforç des de finals de 2023 per posar un poc al dia tot el tema de
camins i, hem anat agafant nota de les darreres incidències que ens han arribat i vorem
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com podem fer front a aquestes demandes.

3.4 Preguntes del grup municipal Tots- El Pi  (RGE núm. 2024-E-RPLN-29, de 24 de
setembre) corresponents a la present sessió plenària ordinària:

En primer terme  abans de començar a llegir les preguntes presentades, el regidor Soler
Estrany demana disculpes per haver-se incorporat més tard a la present sessió ordinària,
manifestant que, atesa la seva actual situació laboral, no li serà possible arribar a l’hora
d’inici fixada per les sessions del Ple si bé s’incorporarà a les  mateixes tan aviat com li
sigui possible  pels motius professionals exposats.

P1: A un municipi com Pollença a on la imatge que es dona els visitants i els propis
pollencins és important, ens poden explicar el motiu per el que durant l’estiu han
tingut fermat un contenidor amb brides devora les papereres de la Plaça?
R1:  Respon la regidora Campomar Orell, diu que la veritat que es varen posar aquests
contenidors per les festes de la Patrona. Creu que varen anar molt bé, també a petició de
l’empresa de la neteja viària perquè es varen evitar moltes hores de neteja i abocament de
molt de fems. Nosaltres ara estudiarem aquesta situació a veure si la podem millorar.

P2:  Aquesta  temporada  l’oferta  complementària  del  municipi  s’ha  queixat  de
baixada de vendes i ocupació, sembla que per la oferta complementaria no ha estat
una bona temporada, no creuen vostès que a ver estat mig estiu sense muntar les
platges pot ser un motiu?
R2:  El batle li demana al  senyor Tugores  Estrany si té estudis sobre aquesta qüestió,
sobre quin és el motiu. Diu que a Mallorca, els responsables de la restauració han posat
de manifest que s’ha baixat entre un 20 – 30%. Atribuir les causes a les platges, s’hauria
de demostrar, però no ho sabem. Ha estat una reflexió general; hi ha hagut el campionat
de Futbol,  les Olimpíades, a més, després de la Covid la gent sembla que té manco
doblers.
Per tant, pens que aquesta afirmació està molt polititzada. Jo estic convençut que l’any
qui  ve que ja  tot  estarà normalitzat  i;  la  situació  econòmica  d’Europa,  d’Anglaterra  o
d’Alemanya que ara està en una certa recessió, i no tenen doblers suficients és evident
que la capacitat adquisitiva de la gent baixarà. També hi ha altres  variables,  com els
preus que s’han incrementat molt, els preus dels lloguers dels locals i, amb tot plegat, cal
fer una reflexió; però no pensar que això sigui una sola causa.

P3: Aquest dies per les xarxes socials hem vist com es denunciava la impunitat
que els venedors de drogues actuen al municipi i també vérem veure com la Policia
Local  es  dedicava  a  fer controls  de  documentació  a  vehicles,  competència
impròpia ja que ho hauria de fer la guàrdia civil de tràfic, no seria millor destinar els
recursos de la policia al control de la venda de drogues?

R3:  La regidora delegada de Policia,  senyora Jiménez Escribano  diu que cada vegada
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que han tengut coneixement de punts de venta de droga, la Policia ha actuat i; de fet,
aquests punts han deixat d’existir com a punts de venta de droga. Referent al que vostè
diu de controls de documentació, això són campanyes que ens envia la DGT i que per tant
són  competència  pròpia  de  la  Policia  local.  Quan  la  DGT  envia  aquesta  sèrie  de
campanyes,  unes  vegades  són  per  control  de  cadiretes  de  nins,  altres  vegades  per
documentació,  altres vegades per  drogues;  fet  que fa que la  Policia  hagi  de comprar
aquests aparells. Si fos competència impròpia no ho hauríem de fer i són caríssims.

P4: És constatable que a Pollença hi ha una manca d’habitatges de lloguer, arribant
a ser una situació critica, voldríem saber si l’equip de Govern ha tramès al Govern
de les Illes Balears la problemàtica i intentar aconseguir alguna solució?

R4: Vostè sap que el tema de l’habitatge és un tema d’emergència en tots els sentits, diu
el batle-president;  d’emergència d’aquí i de moltes ciutats i comunitats autònomes i de
zones turístiques. Tampoc no hi ha cap història d’aquest Ajuntament de potenciar pisos de
Protecció oficial. 

Jo li diré a on estam treballant en aquests moments, per situar les coses al marge que
sigui o no sigui una competència nostra. Però jo crec que tot el que sigui ajudar, sobretot
a la gent jove, crec que hem de fer alguna cosa. Ara, que ho faci només l’Ajuntament és
impossible. Però bé, en principi estam en procés de fer un Conveni amb l’IBAVI, per dos
pisos de lloguer en el Carotti; després en aquest Ple, fa un parell de mesos, varem crear el
Decret d’habitatge i varem decidir que un solar de Gotmar es podria utilitzar, i estam amb
negociacions amb l’IBAVI, per fer pisos o cases de Protecció oficial per lloguer. És a dir,
estam  parlant  d’una  quinzena  d’habitatges.  També  es  va  aprovar  aquí,  l’aprovació
definitiva de la unitat d’actuació 15 que és aquest solar anant a Joan Mas. Aquest solar hi
ha dues possibilitats; o rebre doblers o tenir el solar per construir; i en aquests moments
ho estam negociant  amb els  promotors  a  l’efecte  que hi  pugui  haver  una vintena  de
lloguers de protecció oficial. I, finalment, vostès saben que al final del carrer Roser Vell,
número 18 i 20, tenim una casa de la qual han hagut de sortir els llogaters perquè la casa
estava caient. I, en aquests moments s’està plantejant fer la seva rehabilitació i d’aquí en
sortiran dues cases. Amb la qual cosa, des del punt de vista municipal crec que s’està fent
un esforç.

P5: Hem tingut coneixement que la persona que donava el servei de SMOE ha
deixat la feina, per motius laborals, té plaça a un altre lloc. El servei de SMOE és
un servei que està molt ben considerat per les direccions de les escoles i fa una
bona funció ajudant els infants que ho necessiten. Tenen pensat substituir-la i
continuar amb el servei?

R5: Respon la regidora Jiménez Escribano, que ho sap i gràcies per recordar-ho. De fet,
crec que cal mencionar el que s’ha valorat moltíssim és la figura de na Laura, la seva
bona feina. És una llàstima, però tothom té dret a cercar els seus beneficis o millor opció
laboral. Nosaltres estam mirant la manera de restituir aquest servei i estam pensant amb
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altres models però mantenint aquest.

P6:  Què  tenen  pensat  fer  amb  les  instal·lacions  d'equitació?  Tenen  en  ment
considerar aquest esport dins el municipi?

R6: Al respecte respon el regidor delegat d’Esports, senyor Tugores que nosaltres sí que
estam interessats que el Club d’Equitació pugui utilitzar les instal·lacions i fer un Conveni
de cessió d’ús d’aquestes. Fa poc va arribar, després de bastant de temps, un registre
REGA on es poden fer actuacions. Però ens hem trobat amb un problema, que també ve
d’anteriors  legislatures  (malgrat  no  agradi  que  ho  recordem)  que  és  que  aquestes
instal·lacions ocupen 3 parcel:les; una que és esportiva, una part que és d’EMSER (la
que confronta amb la Deixalleria) i després hi ha una tercera part que és d’un particular.

D’altra  banda,  la  regidora  delegada  d’EMSER,  senyora  Campomar  aprofundeix  en
l’explicació del problema. Diu que la Deixalleria en el seu moment, no sap per quin motiu,
se  li  va  retallar  un tros  del  seu  solar  perquè  s’hi  pogués  fer  aquest  servei.  Però  la
Deixalleria necessita millorar en la recollida selectiva, en la recollida d’electrodomèstics,
augmentar la quantitat de contenidors i que estiguin en bon estat; la caseta que està la
persona  allà,  no  pot  fer  totes  les  feines  de  control  que  hauria  de  fer  perquè  és  un
contenidor i tot això es va haver de reduir al mínim precisament perquè se’ls va retallar la
parcel·la. Necessitam urgentment posar-hi remei, no podem moure la Deixalleria i el que
hem de fer es poder aprofitar al màxim la parcel·la que és de la Deixalleria per poder
donar  un millor  servei  de recollida  selectiva  que crec que és una de les  coses més
importants d’aquest municipi.

P7: Donat  que  s'han  eliminat  dues  setmanes  d'Estades  infantils  d'estiu  (la  del
principi i la del final), per Nadal, què pensen fer? Hi haurà parc de Nadal o no? Els
pares i mares ens ho demanen per fer-ne una previsió.

R7: Sí, contesta rotundament el regidor delegat Tugores Vives.

P8:  Pensen posar més papereres als carrers de Pollença? Hem trobat a faltar
moltes unitats per tot el municipi.

R8: La senyora Campomar Orell respon que no té sol·licituds de veïnats que demanin que
els hi posem una paperera. Crec que les papereres des d’un punt de vista tècnic no es
poden posar  al tuntún.  Al final,  una paperera  resol un problema però en pot  provocar
d’altres com abocament de bosses fems, coses inadequades per la zona. Nosaltres quan
hi ha la sol·licitud d’una deficiència estudiam la millora d’aquesta zona, però no ens costa
en aquest moment.

P9:  Encara  hi  ha  carrers  com  del  Jonquet  que  les  aceres  no  tenen  rampes
d'accessibilitat. El compromís per eliminar les barreres arquitectòniques hauria de
ser un consens de tothom. Tenen pensat arreglar-ho?

R9: Contesta la senyora Morro Cifre, diu que com ja hem dit altres vegades; la intenció
d’aquest  equip  de  Govern  evidentment  és  fer  que  el  nostre  municipi  sigui  el  més

45

ACTA

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

D
KD

29
7L

ZR
C

K6
XG

44
6Z

Q
N

SS
XC

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

jp
ol

le
nc

a.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 4
5 

de
 4

8 



accessible possible. Hi estam fent feina a veure de quina manera podem rebaixar les
voravies d’aquest municipi, a part d’altres intervencions; fer accessible els parcs infantils
amb elements que sigui  per  persones amb mobilitat  reduïda i  que no s’hagin  de fer
transferències. I,  aquí a l’Ajuntament i  a l’església de Monti-sion per les Festes de la
Patrona ja varem mostrar la nostra intenció de fer accessibles els espais per la gent de
mobilitat reduïda. I, també al camp de futbol, per al combat dels Moros i Cristians. 

Crec  que  la  intenció  d’aquest  equip  de  Govern  és  aconseguir  un  poble  totalment
accessible.

P10: Ens poden fer un llistat de les activitats que ha organitzat l'àrea de Joventut
apart de les activitats programades anualment pel Punt Jove?

R10:  Comenta senyora Jiménez Escribano que a part de les activitats pròpies del Punt
Jove; s’ha fet l’esquiada, la Fira d’emprenedors que es va haver d’anular per manca de
participants, les gimcanes de les Festes del Moll i de Pollença, la festa dels Jardins, la
col·laboració amb les Quintades i la col·laboració de la festa del Moll en marxa.

P11:  Els  torrents  es  troben  en  un  estat  deplorable.  Tot  i  no  ser  competència
municipal, el deure de l'Ajuntament és pressionar perquè és netegin o fer accions
puntuals per evitar desastres en temps de pluges. Pensen posar-hi fil a l'agulla?

R11: Es dona per contestada.

Amb tot, el batle-president aixeca la sessió i dona les gràcies als oients de ràdio Pollença i
a les dues úniques persones que han assistit al Ple.

Les intervencions  en  el  present  punt  es  troben enregistrades en el  suport  digital  que
s’annexa mitjançant  enllaç adjunt  a l’índex del  document d’enregistrament i  forma part
d’aquesta acta, degudament diligenciat per la secretària de la corporació (minutatge de
01.27.18 a 02.20.35).

I sense més assumptes per tractar, el batle-president aixeca la sessió,  de la qual com a
secretària, estenc aquesta acta.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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AJUNTAMENT PLE/Sessió ordinària núm. 11/PL/2024/

Índex del document d’enregistrament àudio de la sessió celebrada dia 26 de setembre
de 2024

Enllaç: https://www.ivoox.com/26-09-24-ple-ordinari-setembre-audios-
mp3_rf_134243720_1.html

Ordre del dia
Situació de
minutatge

A) PART RESOLUTIVA

1.- Aprovació de les actes de les sessions anteriors 
De: 00:01:27

A:   00:01:56

2.- Expedient 3318/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix,
de  la  resolució  de  discrepància  formulada  i  d'aprovació  de
l'expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits núm. 7-2024 

De: 00:02:00
A:   00:06:16

3.-  Expedient  2330/2024.  Proposta  d'acord  pel  qual  s'aprova  el
Compte General corresponent a l'exercici 2023 

De: 00:06:20

A:   00:15:03

4.- Expedient 425/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix,
de  l’exercici  de  competència  distinta  de  les  pròpies  i  de  les
atribuïdes  per  delegació:  concessió  de  subvenció  nominativa  a
l’Associació Banda de Música de Pollença 

De: 00:15:08

A:   00:22:20

5.- Expedient 2934/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix,
de la iniciació de l'expedient de concessió de la condecoració "Creu
al Mèrit Policial amb Distintiu Blanc" 

De: 00:22:24

A:   00:27:20

6.- Expedient 2909/2024. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix,
de la iniciació de l'expedient de concessió de la condecoració "Creu
al Mèrit Policial amb Distintiu Verd" 

De: 00:27:25

A:   00:31:10

7.-  Expedient  2309/2024.  Proposta  d’acord,  si  procedeix,  de
resolució d’al·legacions i, en conseqüència, aprovació definitiva del
Programa de gestió ètica de colònies felines de Pollença,  prèvia
ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia 

De: 00:31:17

A:   00:43:16

8.-  Expedient  3205/2024.  Proposta  d'acord,  si  procedeix,  de
l'aprovació  de  les  bases  reguladores  per  a  la  concessió  de
subvencions  per  afavorir  el  consum  als  comerços  del  municipi,
prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia 

De: 00:43:22

A:   01:06:42
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9.- Expedient 3577/2024. Moció presentada pels grups municipals
PSIB-PSOE  i  Més  per  instar  al  Consell  Insular  de  Mallorca  a
incloure  la  Residència  de  persones  majors  Santo  Domingo  de
Pollença a la xarxa pública de l’IMAS, prèvia ratificació de la seva
inclusió a l'ordre del dia 

De: 01:06:48

A:   01:25:14

10.- Propostes / Mocions d'urgència 
De: 01:25:18

A:   01:25:20

B) PART DE CONTROL

1.- Informació de Batlia /  2.-  Dació de compte de resolucions de
Batlia

De:  01:25:21

A:     01:27:13

3.- Precs i Preguntes 
De: 01:27:18

A:   02:20:35
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